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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

Ι΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ Α΄ 

Συνεδρίαση 26ης Ιανουαρίου 2012 

Ώρα έναρξης:  4.38 μ.μ. 

Αρ. 21 

 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Σ. ΦΥΤΤΗΣ) 

 Καλό απόγευμα. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Παρακαλώ το 
γραμματέα να διαπιστώσει αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙΔΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Αγαπητοί συνάδελφοι και συναδέλφισσες, θα ήθελα, προτού αρχίσουμε τις εργασίες που περιλαμβάνει η 
ημερήσια διάταξη, να αναφερθώ σε μια μεγάλη απώλεια του όπου γης ελληνισμού και όχι μόνο, σε μια 
απώλεια της ανθρωπότητας ολόκληρης, αφού ο πολιτισμός δεν ανήκει στη χώρα των δημιουργών του, αλλά 
αποτελεί κληροδότημα για όλους τους ανθρώπους, για όλες τις χώρες.   

 Την περασμένη Τρίτη έφυγε από τη ζωή ο Θεόδωρος Αγγελόπουλος, μια από τις κορυφαίες μορφές του 
κινηματογράφου, ελληνικού και παγκόσμιου.  Ο σκηνοθέτης της ελληνικής ιστορίας, όπως τον αποκάλεσαν, ο 
ποιητής της εικόνας, ο σκηνοθέτης της τόσο πολλά αποκαλύπτουσας σιωπής έσβησε για πάντα, αφήνοντάς 
μας μετέωρους σε ένα τοπίο στην ομίχλη, σαν άλλους Οδυσσείς να αναζητούμε το δικό μας ταξίδι στα Κήθυρα.  
Από όλους εμάς καλό του ταξίδι. 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, έθθα τηρήσουμε μονόλεπτη σιγή για το Θεόδωρο Αγγελόπουλο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Συγγνώμη; 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Έθθα τηρήσουμε μονόλεπτη σιγή για το νεκρό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Δε γράφει δαμαί έτσι πράμα, αλλά, αν θέλετε, τηρούμε! 

 Μονόλεπτος σιγή. 

(Τήρηση μονόλεπτης σιγής) 

 Αιωνία του η μνήμη. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρούμε τώρα στο Πρώτο Κεφάλαιο της ημερήσιας διάταξης, που 
είναι η νομοθετική εργασία.  Θα παρακαλούσα για τα θέματα στα οποία υπάρχει ομοφωνία να μη διαβάζεται η 
έκθεση.   

 Τα θέματα υπ’ αριθμόν 1 και 2 δεν είναι έτοιμα. 
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 Το υπ’ αριθμόν 3 θέμα είναι «Ο περί Προϋπολογισμού του Κυπριακού Οργανισμού Διαχείρισης 
Αποθεμάτων Πετρελαιοειδών του 2012 Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Προϋπολογισμού του Κυπριακού Οργανισμού Διαχείρισης Αποθεμάτων Πετρελαιοειδών του 2012 

Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Άγγελος Βότσης Γιώργος Βαρνάβα, εκπροσωπώντας  

 Μάριος Μαυρίδης τον κ. Νίκο Νικολαΐδη 

 Χάρης Γεωργιάδης Νίκος Κουτσού 

 Γιάννος Λαμάρης Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 16 και στις 23 Ιανουαρίου 2012.  Στην πρώτη συνεδρία της 
επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών και του Υπουργείου 
Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, καθώς και ο πρόεδρος του διοικητικού συμβουλίου και ο γενικός 
διευθυντής του Κυπριακού Οργανισμού Διαχείρισης Αποθεμάτων Πετρελαιοειδών (ΚΟΔΑΠ). 

 Ο προϋπολογισμός του ΚΟΔΑΠ για το 2012 προβλέπει δαπάνες ύψους €30.770.217 και έσοδα ύψους 
€24.435.901, τα οποία προέρχονται κυρίως από τις συνδρομές μελών (€24.271.101) και από εισπρακτέους 
τόκους (€164.800).  Η διαφορά μεταξύ των συνολικών δαπανών και των συνολικών εσόδων (€6.334.316) θα 
καλυφθεί από πλεονάσματα προηγούμενων ετών. 

 Όπως είναι γνωστό, ο ΚΟΔΑΠ συστάθηκε στα πλαίσια εναρμόνισης με το κοινοτικό κεκτημένο, με στόχο 
τη διατήρηση αποθεμάτων πετρελαιοειδών και τη διασφάλιση των ελάχιστων εθνικών αποθεμάτων.  Τα 
αποθέματα αυτά πρέπει να είναι διαθέσιμα ανά πάσα στιγμή και με τέτοιο τρόπο, ώστε, σε περίπτωση που 
παρατηρούνται ελλείψεις στην προμήθεια ενέργειας, ο Υπουργός Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού να 
αποδεσμεύει τις ανάλογες ποσότητες αποθεμάτων. 

 Σύμφωνα με τις κοινοτικές δεσμεύσεις, οι ποσότητες πετρελαϊκών αποθεμάτων που ο ΚΟΔΑΠ 
υποχρεούται να τηρεί πρέπει να ικανοποιούν τις ανάγκες της εσωτερικής αγοράς για ενενήντα μέρες και για το 
έτος 2011 ανέρχονται σε 596 340ΜΤ.  Συναφώς, δεν αναμένεται τροποποίηση σε σχέση με το ύψος των 
αποθεμάτων που η Κυπριακή Δημοκρατία υποχρεούται να τηρεί για το έτος 2012. 

 Ο προϋπολογισμός του ΚΟΔΑΠ για το έτος 2012 προνοεί δαπάνες, οι οποίες αναλύονται ειδικότερα ως 
ακολούθως: 

1. Αποδοχές προσωπικού και δικαιώματα παράστασης διοικητικού συμβουλίου €200.723 

2. Άλλες δαπάνες €311.200 

3. Κεφαλαιουχικές δαπάνες εκτός αποθεμάτων €760.000 

4. Δαπάνες αγοράς και διατήρησης αποθεμάτων  €29.328.194 

5. Μη προβλεπόμενες δαπάνες €170.000 

6. Δημιουργία τερματικού πετρελαιοειδών €100 

 Ειδικότερα και σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, οι λειτουργικές δαπάνες αποθήκευσης, ενοικίασης και 
ασφάλισης αποθεμάτων αναμένεται να φτάσουν το 64,2% των συνολικών δαπανών, ενώ το κόστος διοίκησης 
του προσωπικού αποτελεί το 1,9% του συνόλου των δαπανών, εξαιρουμένων των κεφαλαιουχικών δαπανών 
και των μη προβλεπόμενων δαπανών.  Περαιτέρω, οι τόκοι και οι αποπληρωμές δανείων αντιπροσωπεύουν το 
33,9% των συνολικών δαπανών.   

 Στον ίδιο προϋπολογισμό έχει επίσης περιληφθεί πρόνοια για κονδύλι ύψους €750.000, που αφορά την 
αγορά ιδιόκτητου κτιρίου.  Όπως έχει κατατεθεί στο στάδιο της συζήτησης, ο ΚΟΔΑΠ καταβάλλει μηνιαίως 
ποσό ύψους €60.000 για ενοικίαση των κτιρίων στα οποία στεγάζεται.   

 Κατά τη διάρκεια της συζήτησης, οι εκπρόσωποι του ΚΟΔΑΠ ενημέρωσαν επίσης την επιτροπή ότι μετά 
το τραγικό συμβάν στο Μαρί η Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου (ΑΗΚ) δεν είναι σε θέση να τηρεί για λογαριασμό 
του ΚΟΔΑΠ αποθέματα (Κατηγορία 3 ύψους 135 000ΜΤ) και για τα οποία ο ΚΟΔΑΠ κατέβαλλε ποσό 30/ΜΤ 
ετησίως.  Συνεπώς, οι ποσότητες αποθεμάτων που η ΑΗΚ μπορεί να τηρεί για λογαριασμό του ΚΟΔΑΠ για το 
2012 μειώθηκαν σε 60 000ΜΤ και ως αποτέλεσμα κατέστη αναγκαία η αντίστοιχη μείωση της προβλεπόμενης 
δαπάνης.   
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 Σημειώνεται ότι οι ποσότητες πετρελαϊκών προϊόντων που ο ΚΟΔΑΠ τηρούσε για το έτος 2011 ήταν οι 
ακόλουθες: 

• Ιδιόκτητα αποθέματα αποθηκευμένα στην Κυπριακή Εταιρεία Αποθήκευσης 
Πετρελαιοειδών Λτδ (ΚΕΤΑΠ) 

 
90 700ΜΤ 

• Ιδιόκτητα αποθέματα αποθηκευμένα στην Ελλάδα (στις εγκαταστάσεις των 
Ελληνικών Πετρελαίων και Μότορ Όιλ) 

 
137 500ΜΤ 

• Ενοικιαζόμενα αποθέματα στην Ολλανδία 200 000ΜΤ 

• Συμφωνία εκχώρησης αποθεμάτων μαζούτ με ΑΗΚ  135 000ΜΤ 

• Συμφωνία εκχώρησης αποθεμάτων γκαζόιλ με ΑΗΚ 25 000ΜΤ 

• Ελάχιστα αποθέματα εταιρειών πετρελαιοειδών 56 200ΜΤ 

 Σημειώνεται περαιτέρω ότι κατά τη διάρκεια της συζήτησης βουλευτές μέλη της επιτροπής υπέβαλαν 
ερωτήματα συναφή με το έργο και την αποστολή του ΚΟΔΑΠ, ειδικότερα ως ακολούθως: 

1. Ποια είναι τα χρονοδιαγράμματα για υλοποίηση του έργου που αφορά το ενεργειακό κέντρο και ποια 
είναι τα ποσοστά συμμετοχής των επηρεαζόμενων μερών; 

2. Ποια είναι η διαδικασία που ακολουθείται από το κράτος για την υλοποίηση του έργου που αφορά το 
τερματικό αποθήκευσης υγρών καυσίμων; 

 Συναφώς, οι αρμόδιοι του ΚΟΔΑΠ δήλωσαν στην επιτροπή ότι η εμπλοκή του οργανισμού στην 
υλοποίηση του έργου που αφορά το ενεργειακό κέντρο επικεντρώνεται μόνο στο θέμα που αφορά την 
αποθήκευση πετρελαιοειδών.  Όπως οι ίδιοι εκπρόσωποι ανέφεραν, το Φεβρουάριο του 2011 άρχισε η 
διαδικασία πρόσκλησης για εκδήλωση ενδιαφέροντος και ο ΚΟΔΑΠ μετέσχε στην τεχνική επιτροπή που 
συστάθηκε για αξιολόγηση των προσκλήσεων ενδιαφέροντος, αλλά μέχρι στιγμής δεν υπήρξε οποιαδήποτε 
εξέλιξη. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού διεξήλθε τις επιμέρους πρόνοιες 
του προϋπολογισμού, κατά πλειοψηφία του προέδρου της επιτροπής και του μέλους της βουλευτών της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Κόμματος, των μελών της βουλευτών της κοινοβουλευτικής 
ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, του μέλους της βουλευτή του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ και 
του μέλους της βουλευτή του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών, υιοθετεί τους σκοπούς του 
νομοσχεδίου για την κατά νόμο έγκριση του προϋπολογισμού του ΚΟΔΑΠ για το 2012 όπως αυτό έχει 
διαμορφωθεί, ώστε οι συνολικές δαπάνες των οποίων ζητείται έγκριση πληρωμής να μειωθούν στις 
€28.517.054.   

 Η πιο πάνω μείωση οφείλεται στην αντίστοιχη, σύμφωνα με τα πιο πάνω, μείωση της δαπάνης της 
πρόνοιας που αφορά τη συμφωνία του ΚΟΔΑΠ με την ΑΗΚ για την αποθήκευση αποθεμάτων πετρελαιοειδών, 
καθώς και στην αναγκαία διαφοροποίηση που επήλθε μετά την πρόσφατη νομοθετική ρύθμιση που αφορά τη 
μη παραχώρηση αυτόματης τιμαριθμικής αναπροσαρμογής και ετήσιων προσαυξήσεων για το έτος 2012. 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού και το 
μέλος της επιτροπής βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη 
συζήτηση του θέματος στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Απ’ ό,τι σημειώνεται εδώ πέρα, ο Δημοκρατικός Συναγερμός και το ΕΥΡΩΚΟ θα τοποθετηθούν στην 
ολομέλεια.   

 Παρακαλώ, έχουμε τοποθετήσεις; 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, δύο πράγματα.  Πρώτον, υποτίθεται ότι στη σύσκεψη πάνω κάμνουμε κάποιες 
τοποθετήσεις και έπρεπε να σας φέρουν τις σημειώσεις των αρχηγών· είχαμε πει ότι είμαστε υπέρ.  Δεύτερον, 
νομίζω ότι έν’ πιο πρακτικό οι τοποθετήσεις να γίνονται διά ψηφοφορίας, εκτός εάν εκείνος που θέλει να 
τοποθετηθεί έχει κάτι να πει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα, δε θέλετε να τοποθετηθείτε, αλλά να κάμουμε ψηφοφορία.  Και στο σχόλιό σας θα ήθελα να 
πω ότι, εφόσον κάμνετε οι αρχηγοί πάνω σχόλια και αποφάσεις, θα έπρεπε να καλείτε και τον προεδρεύοντα 
να τις ξέρει.   

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 
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 Να το εισηγηθώ, κύριε Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Λοιπόν, ο Δημοκρατικός Συναγερμός έχει τοποθέτηση; 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Είμαστε υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Το ΕΥΡΩΚΟ θέλει να γίνει ψηφοφορία, για να τοποθετηθεί διά της ψηφοφορίας. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Εδήλωσε υπέρ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Εδήλωσε υπέρ, μάλιστα.  Ώστε όλοι είναι υπέρ. 

 Δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής από το Ταμείο του Κυπριακού Οργανισμού Διαχείρισης Αποθεμάτων 
Πετρελαιοειδών ποσού ύψους €28.517.054 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2012.  Άρθρο 
2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

 Χρησιμοποίηση του περισσεύματος ορισμένων άρθρων για την κάλυψη ελλείμματος άλλων άρθρων 
κάτω από το ίδιο κεφάλαιο.  Άρθρο 4. 

 Λειτουργοί που ασκούν έλεγχο στα κονδύλια.  Άρθρο 5. 

 Μείωση κλιμάκων εισδοχής.  Άρθρο 6. 

 Αναστολή πλήρωσης θέσεων πρώτου διορισμού και πρώτου διορισμού και προαγωγής.  Άρθρο 7. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 7; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 7 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 O παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Προϋπολογισμού του Κυπριακού Οργανισμού Διαχείρισης 
Αποθεμάτων Πετρελαιοειδών του 2012 Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

 Δεν υπάρχει ένσταση. 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο.      

 Το υπ’ αριθμόν 4 θέμα δεν είναι έτοιμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 5 θέμα είναι «Ο περί Προϋπολογισμού του Ταμείου Τ/Κ Περιουσίων του 2012 Νόμος του 
2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Προσφύγων-Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων-Παθόντων για 
το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού του Ταμείου Τ/Κ Περιουσιών του 2012 Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 
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 Σκεύη Κούτρα Κουκουμά, πρόεδρος Σοφοκλής Φυττής 

 Πάμπος Παπαγεωργίου Γιώργος Βαρνάβα  

 Κυριάκος Χατζηγιάννης Ζαχαρίας Κουλίας 

 Λευτέρης Χριστοφόρου 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Προσφύγων-Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων-Παθόντων εξέτασε το πιο 
πάνω νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 11 και 18 Ιανουαρίου 2012.  Στα 
πλαίσια της εξέτασης του νομοσχεδίου παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής στην πρώτη συνεδρίαση 
εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών και της Υπηρεσίας Διαχείρισης Τουρκοκυπριακών Περιουσιών του 
ίδιου υπουργείου, του Υπουργείου Οικονομικών, του Τμήματος Αρχαιοτήτων, καθώς και εκπρόσωποι των 
Επαρχιακών Διοικήσεων Λευκωσίας, Λεμεσού, Λάρνακας και Πάφου.  Η Παγκύπρια Ένωση Προσφύγων, παρ’ 
όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στη συνεδρίαση της επιτροπής. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η έγκριση του προϋπολογισμού του Ταμείου Τουρκοκυπριακών 
Περιουσιών για το έτος 2012, που προβλέπει έξοδα ύψους €19.188.581 και έσοδα ύψους €19.122.207.  Ο 
προϋπολογισμός του Ταμείου Τουρκοκυπριακών Περιουσιών για το έτος 2012 είναι ελλειμματικός και το 
έλλειμμα υπολογίζεται σε €66.374.  Το έλλειμμα αναμένεται να καλυφθεί από το συσσωρευθέν αποθεματικό, το 
οποίο την 31η Δεκεμβρίου 2011 ανήλθε σε €541.040.  Το προϋπολογιζόμενο υπόλοιπο του ταμείου κατά τη 
λήξη του οικονομικού έτους, την 31η Δεκεμβρίου 2012, υπολογίζεται να είναι της τάξης των €474.666. 

 Τα κυριότερα κονδύλια εξόδων που προνοούνται στον προϋπολογισμό αυτό αφορούν τα ακόλουθα: 

 € 

1. Ωρομίσθιο προσωπικό (αφορά εκτέλεση έργων)  5.319.423 

2. Αντιμισθία προσωπικού για υπηρεσίες που παρέχονται στο Ταμείο 
Τουρκοκυπριακών Περιουσιών 

 
 2.779.170 

3. Τέλη αποχετεύσεων  908.000 

4. Σύνδεση με αποχετευτικά συστήματα τουρκοκυπριακών περιουσιών  320.000 

5. Συντήρηση τουρκοκυπριακών περιουσιών - επιδιόρθωση και βελτίωση 
τουρκοκυπριακών κατοικιών και εγκατάσταση θερμοσιφώνων 

 
6.115.010 

6. Δευτερεύοντα οικοδομικά έργα - επιδιόρθωση και βελτίωση τουρκοκυπριακών 
κατοικιών στις οποίες διαμένουν Τουρκοκύπριοι 

 
 223.000 

7. Συντήρηση και λειτουργία τουρκοκυπριακών διατρήσεων  55.000 

8. Δευτερεύοντα έργα - επιδιόρθωση και συντήρηση τουρκοκυπριακών κτιρίων, 
διατηρητέων οικοδομών και άλλων υποστατικών επαγγελματικής στέγης 

 
1.818.410 

9. Επιδιόρθωση, συντήρηση και καθαριότητα τουρκοκυπριακών αρχαίων μνημείων, 
τεμενών και κοιμητηρίων 

 
 565.500 

10. Ανέγερση άλλων οικοδομικών έργων  122.030 

11. Κέντρο Υποδοχής Αθιγγάνων - επιδιόρθωση τουρκοκυπριακών κατοικιών στο 
χωριό Σταυροκόννου και σε άλλες περιοχές της επαρχίας Πάφου για τη στέγαση 
αθιγγάνων 

 
 

 20.000 

12. Καθαριότητα ανοικτών χώρων σε τουρκοκυπριακές συνοικίες εντός των πόλεων 125.010           

13. Επιδιόρθωση κατοικιών που ανεγέρθηκαν με το σχέδιο αυτοστέγασης σε 
τουρκοκυπριακές περιουσίες σε χωριά 

 
 91.000 

14. Αντικατάσταση των στεγών από αμίαντο  246.010 

15. Έργα υποδομής κτηνοτροφικών περιοχών σε τουρκοκυπριακή γη  10 

16. Κατασκευή δρόμων στις περιοχές αναδασμού  10 

17. Διάφορα έξοδα  430.998 

18. Μη προβλεπόμενες δαπάνες και αποθεματικό  50.000 

 Σύνολο  €19.188.581                

 Σύμφωνα με την εισηγητική έκθεση που συνοδεύει το νομοσχέδιο, από τα προϋπολογιζόμενα έσοδα 
ποσό ύψους €10.400.000 προέρχεται από την ετήσια κρατική χορηγία, ποσό ύψους €3.433.110 αναμένεται να 
προέλθει από την είσπραξη ενοικίων, ποσό ύψους €90.900 αναμένεται να προέλθει από διάφορα έσοδα και 
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ποσό ύψους €5.198.197 αναμένεται να προέλθει από την εκτέλεση διάφορων έργων έναντι αντίστοιχης και 
ισόποσης δαπάνης στον προϋπολογισμό.  

 Περαιτέρω, όπως αναφέρεται στην ίδια εισηγητική έκθεση, το Υπουργείο Εσωτερικών και το Υπουργείο 
Οικονομικών συμφωνούν με τον προϋπολογισμό που κατάρτισε η Υπηρεσία Διαχείρισης Τουρκοκυπριακών 
Περιουσιών σε συνεργασία με τους οικείους επάρχους, περιλαμβανομένης της κρατικής χορηγίας των 
€10.400.000. 

 Στα πλαίσια της περαιτέρω εξέτασης του προϋπολογισμού, ο πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής 
ζήτησαν όπως ενημερωθούν ανάμεσα σε άλλα και σε σχέση με τα ακόλουθα: 

1. Την επιδιόρθωση και συντήρηση τουρκοκυπριακών κατοικιών και καταστημάτων. 

2. Την επιδιόρθωση, συντήρηση και καθαριότητα τουρκοκυπριακών αρχαίων μνημείων, τεμενών και 
κοιμητηρίων.  Η επιτροπή σημείωσε ότι η πολιτική αυτή αποδεικνύει το σεβασμό της δικής μας πλευράς 
προς την κουλτούρα των μνημείων μιας άλλης εθνότητας και τόνισε την ανάγκη οι αρμόδιες υπηρεσίες 
να ετοιμάσουν σχετικό διαφωτιστικό υλικό μαζί με το ανάλογο φωτογραφικό υλικό, στο οποίο να 
αποτυπώνονται οι ενέργειες της δικής μας πλευράς για συντήρηση των τουρκοκυπριακών μνημείων, 
ενέργειες που βρίσκονται σε αντίθεση με την καταστροφή των ελληνοκυπριακών μνημείων στα 
κατεχόμενα. 

3. Την πορεία εφαρμογής του συστήματος μηχανογράφησης και καταγραφής των τουρκοκυπριακών 
περιουσιών. 

4. Την πολιτική καθορισμού των ενοικίων.  Σημειώνεται ότι η επιτροπή κάλεσε συναφώς τις αρμόδιες 
υπηρεσίες να αποφεύγουν τη λήψη δικαστικών μέτρων εναντίον των προσφύγων που καθυστερούν να 
καταβάλουν τα οφειλόμενα ενοίκια.  Περαιτέρω, η επιτροπή ζήτησε όπως κατατεθούν γραπτώς 
αναλυτικά στοιχεία σε σχέση με τα ανείσπρακτα ενοίκια. 

5. Την αντικατάσταση των στεγών από αμίαντο. 

6. Την κατάθεση στοιχείων αναφορικά με τις αγοραπωλησίες τουρκοκυπριακών περιουσιών.   

 Η εκπρόσωπος του Υπουργείου Εσωτερικών, αναλύοντας περαιτέρω τις πρόνοιες του νομοσχεδίου 
σχετικά με την πολιτική καθορισμού των ενοικίων, δήλωσε ότι το ζήτημα αυτό είναι καθοριστικό, αφού το 
αποθεματικό του ταμείου τείνει να εκλείψει και η είσπραξη των ενοικίων αποτελεί την πιο σημαντική πηγή 
εσόδων.  Περαιτέρω, η ίδια εκπρόσωπος σημείωσε ότι η λήψη δικαστικών μέτρων αποτελεί το έσχατο μέτρο 
για την αντιμετώπιση του προβλήματος.  Παράλληλα, σύμφωνα με την ίδια, γίνονται συνεχώς έργα βελτίωσης 
σε τουρκοκυπριακές συνοικίες και καταστήματα, καθώς και συνεχείς επιδιορθώσεις και συντηρήσεις αρχαίων 
μνημείων και τεμενών, σε συνεργασία με το Τμήμα Αρχαιοτήτων.  Σχετικά με το ζήτημα της μηχανογράφησης 
δήλωσε ότι αυτό έχει ήδη τεθεί σε εφαρμογή εδώ και μερικούς μήνες, διευκρινίζοντας ότι όλες οι επαρχιακές 
διοικήσεις είναι συνδεδεμένες με το κεντρικό σύστημα του Υπουργείου Εσωτερικών.  Τέλος, δεσμεύτηκε όπως 
καταθέσει γραπτώς στην επιτροπή αναλυτικά στοιχεία σε σχέση με τις αγοραπωλησίες τουρκοκυπριακών 
περιουσιών και τα ανείσπρακτα ενοίκια. 

 Ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Οικονομικών δήλωσε συμπληρωματικά στην επιτροπή ότι ο 
προϋπολογισμός κατατέθηκε από το Υπουργείο Εσωτερικών όπως καταρτίστηκε από την Υπηρεσία 
Διαχείρισης Τουρκοκυπριακών Περιουσιών σε συνεργασία με τους οικείους επάρχους και με αυτόν συμφωνεί 
και το Υπουργείο Οικονομικών.  

 Ο εκπρόσωπος της Υπηρεσίας Διαχείρισης Τουρκοκυπριακών Περιουσιών, υιοθετώντας όσα δήλωσε η 
εκπρόσωπος του Υπουργείου Εσωτερικών, πρόσθεσε ότι υπάρχει ένα πρόγραμμα, που βρίσκεται σε εξέλιξη 
από το 2004 και ολοκληρώνεται φέτος, όσον αφορά τις επιδιορθώσεις μνημείων και για αυτό το λόγο υπάρχει η 
ανάγκη διάθεσης του ποσού των €565.500, επισημαίνοντας ότι από το 2012 και μετά για το σκοπό αυτό 
προγραμματίζεται ότι θα διατίθεται κονδύλι της τάξης των €50.000. 

 Ο εκπρόσωπος του Τμήματος Αρχαιοτήτων πληροφόρησε σχετικά την επιτροπή ότι το τμήμα του 
διατηρεί υπό τον έλεγχό του ως αρχαία μνημεία συνολικά δεκαεπτά τεμένη, τα οποία έχουν σχεδόν συντηρηθεί 
πλήρως.  Όσον αφορά το αίτημα της επιτροπής για ετοιμασία σχετικού διαφωτιστικού υλικού, ο ίδιος 
εκπρόσωπος ανέφερε ενημερωτικά ότι έχει ήδη ετοιμαστεί μία έκδοση και προωθείται η διαφώτιση εκτός 
Κύπρου. 

 Οι εκπρόσωποι των Επαρχιακών Διοικήσεων Λευκωσίας, Λεμεσού, Λάρνακας και Πάφου αναφέρθηκαν 
συνοπτικά στα ζητήματα των επιδιορθώσεων, συντηρήσεων και βελτιώσεων τουρκοκυπριακών κατοικιών, 
καταστημάτων και αρχαίων μνημείων, σημειώνοντας ότι οι εργασίες αυτές έχουν προχωρήσει σε ικανοποιητικό 
βαθμό και με πλήρη σχεδόν υλοποίηση του προϋπολογισμού.  Σύμφωνα με τους ίδιους εκπροσώπους, το 
πρόβλημα της καθυστέρησης στην αντικατάσταση των στεγών από αμίαντο εστιάζεται στην επαρχία της 
Πάφου, όπου και αναμένεται σύντομα να επιλυθεί. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Προσφύγων-Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων-
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Παθόντων, κατά πλειοψηφία της προέδρου και του μέλους της βουλευτή της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-
Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, του μέλους της βουλευτή της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Κόμματος, 
καθώς και του μέλους της βουλευτή του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ, εισηγείται στην ολομέλεια της 
Βουλής την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο, αφού τροποποιηθεί ο τίτλος του, ώστε να αναφέρεται ως «Ο 
περί Προϋπολογισμού του Ταμείου Τ/Κ Περιουσιών του 2012 Νόμος του 2012». 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού 
επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν επί των προνοιών του νομοσχεδίου στην ολομέλεια της Βουλής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο Δημοκρατικός Συναγερμός θα τοποθετηθεί στην ολομέλεια.   

 Ο κ. Χατζηγιάννης. 

Κ. ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Δημοκρατικός Συναγερμός θα καταψηφίσει το 
συγκεκριμένο προϋπολογισμό, γιατί απλούστατα αυτά τα οποία συμβαίνουν σχετικά με τη διαχείριση δε μας 
βρίσκουν σύμφωνους.  Χρειαζόμαστε ένα σύστημα δικαιότερο, ένα σύστημα το οποίο θα διασφαλίζει μια 
μεγαλύτερη και καλύτερη διαφάνεια.  Υπάρχουν προτάσεις νόμου και από πλευράς συναδέλφων της δικής μου 
παράταξης, αλλά και άλλων κομμάτων, επειδή χρήζει βελτίωσης και μεταρρύθμισης το όλο σύστημα 
διαχείρισης των τουρκοκυπριακών περιουσιών.   

 Η σημερινή κατάσταση δεν εξυπηρετεί και δε λειτουργεί στην κατεύθυνση που αρχικά ο νόμος ή αρχικά 
ο νομοθέτης τότε έχει καθιερώσει, ώστε να γίνει και μια σωστότερη διαχείριση των περιουσιών κάποιων 
πολιτών της Κυπριακής Δημοκρατίας.  Με τη σημερινή κατάσταση ως συνέπεια της τουρκικής εισβολής, είναι 
απαραίτητη προϋπόθεση το κριτήριο της δικαιοσύνης, το κριτήριο της διαφάνειας να διασφαλιστεί πλήρως.  
Δυστυχώς δεν παρατηρούμε να συμβαίνει αυτό και γι’ αυτό το λόγο η δική μου παράταξη δε θα ψηφίσει τον 
προϋπολογισμό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα.   

 Άλλοι ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ο κ. Βαρνάβα. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, στο πρώτο σημείο που έθεσε ο συνάδελφος σε σχέση με τη σωστότερη διαχείριση των 
τουρκοκυπριακών περιουσιών δε θα διαφωνήσουμε.  Να πω ότι εδώ και χρόνια ενώπιον της επιτροπής τίθεται 
το θέμα ότι είναι σε εξέλιξη η μηχανογράφηση της όλης διαδικασίας διαχείρισης των τουρκοκυπριακών 
περιουσιών, κάτι το οποίο χωλαίνει και στο τέλος της ημέρας, κάθε φορά που ρωτούμε πού βρίσκεται το όλο 
θέμα, η απάντηση που απλά παίρνουμε είναι ότι βρίσκεται σε εξέλιξη.   

 Το δεύτερο, κύριε Πρόεδρε, το οποίο θέλω να πω είναι ότι φαίνεται ότι το Υπουργείο Εσωτερικών, μετά 
και από υπόδειξη του Εφόρου Κρατικών Ενισχύσεων, έχει θέσει ενώπιόν του θέμα προς συζήτηση για αύξηση 
του ενοικίου για τα κτηνοτροφικά τουρκοκυπριακά υποστατικά τα οποία έχουν δοθεί εδώ και χρόνια στους 
πρόσφυγες και αυτό θα έχει άμεση σχέση με τη σημερινή αγοραστική αξία των περιουσιών.  Άρα, 
καταλαβαίνετε ότι ένας πρόσφυγας γεωργοκτηνοτρόφος του οποίου του έχει δοθεί ένας χώρος όπου έχει κτίσει 
εδώ τζιαι χρόνια το κτηνοτροφικό του υποστατικό, αν εν μια νυκτί...  Ο Έφορος Κρατικών Ενισχύσεων έχει 
υποδείξει αυτό το γεγονός και μόνο, ότι είναι χαμηλό το ενοίκιό του σε αντίθεση με αυτό των Ευρωπαίων 
συναδέλφων του.  Καταλαβαίνετε ότι αυτό δεν ευσταθεί, από τη στιγμή που στην Κύπρο υπάρχει μια ιδιάζουσα 
κατάσταση, μια έκρυθμη κατάσταση, όπου αυτοί οι άνθρωποι που κατέχουν αυτές τις περιουσίες πρώτα απ’ 
όλα δεν τους ανήκουν και, δεύτερον, είναι πρόσφυγες οι οποίοι έχουν χάσει τις δικές τους περιουσίες.  Γι’ αυτό 
το λόγο καλούμε τον Υπουργό Εσωτερικών να βρει τρόπο, παρά την άποψη του Εφόρου Κρατικών 
Ενισχύσεων, να μην προχωρήσει στις αυξήσεις αυτές.   

 Το τελευταίο που ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι δυστυχώς παρατηρείται επίσης και σε αυτό τον 
προϋπολογισμό, που έχει άμεση σχέση με τον προσφυγικό κόσμο, μείωση.  Και με τη μείωση αυτή, μιλώντας 
και με τις αρμόδιες αρχές που εφαρμόζουν πλέον τον προϋπολογισμό, που είναι οι επαρχιακές διοικήσεις, οι 
άνθρωποι διερωτούνται με ποιο τρόπο πλέον θα μπορούν να ανταποκριθούν στα αιτήματα τα οποία έχουν 
ενώπιόν τους για επιδιορθώσεις των τουρκοκυπριακών περιουσιών, όπου, όπως καταλαβαίνετε, ο λόγος για 
τον οποίο δίδονται αυτά τα λεφτά δεν είναι υπό κανονικές συνθήκες για επιδιόρθωση των τουρκοκυπριακών 
περιουσιών χάριν της επιδιόρθωσης, αλλά για τη διατήρησή τους, ώστε να διατηρούνται σωστά, εάν και 
εφόσον επιστρέψουν οι Τουρκοκύπριοι, να βρίσκονται σε σωστή λειτουργία οι κατοικίες τους.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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 Μάλιστα. 

 Άλλος ομιλητής; 

 Ναι, παρακαλώ. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, για να μην τα λέμε κάθε φορά, έχω μία απορία.  Διαμαρτύρεται η Βουλή και εκείνοι που 
πρωταγωνίστησαν στη Βουλή, για να περιοριστούν οι προϋπολογισμοί, γιατί περιορίστηκαν! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Λοιπόν... 

Α. ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ήβρατε αφορμή τωρά! 

 Εντάξει, ο κ. Αβέρωφ. 

Α. ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να ξεκαθαρίσουμε ποια θέση θα έχουμε.  Είτε πετύχαμε από το Ecofin να 
αποφύγουμε τις κυρώσεις, γιατί όλοι μαζί... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Ε, έτσι είπα εγώ. 

Α. ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

 Και επικαλέστηκε η κυβέρνηση και τις επιπρόσθετες περικοπές που έκαμε η Βουλή, για να μην 
επιβληθούν κυρώσεις στην Κύπρο. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Αυτό λέω! 

Α. ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

 Α, εννοείτε ότι σωστά εκάμαμε. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Ε, μα, έν’ ο Γιώργος που διαμαρτύρεται! 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, κύριε Βαρνάβα. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Με όλο το σεβασμό προς τον κ. Κατσουρίδη, εάν και εφόσον έχει υποχρεωθεί η Βουλή τούτη να 
προχωρήσει στις περικοπές, ε, νομίζω ότι είναι πρόκληση αυτό που είπε ο κ. Κατσουρίδης να μην 
προχωρήσουμε να διεξαγάγουμε ολόκληρη συζήτηση γιατί υποχρεωθήκαμε να φτάσουμε σε αυτό το σημείο να 
αποκόψουμε προϋπολογισμό του κράτους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα.   

 Λοιπόν, από το βήμα εδώ δυο κουβέντες θα πω, γιατί ήμουν στην επιτροπή αυτή, είμαι, ότι μετά από 
τριετή προσπάθεια επείσθη το Υπουργείο Εσωτερικών να εκδώσει αυτό το διαφωτιστικό φυλλάδιο, το οποίο θα 
δείχνει τεμένη, νεκροταφεία και τουρκοκυπριακά αρχαιολογικά μνημεία τα οποία επισκευάζουμε με 
εκατομμύρια ευρώ και βάζει και άλλα το Τμήμα Αρχαιοτήτων και θα βάλει και εκκλησιές, μοναστήρια 
κατεστραμμένα στο ίδιο φυλλάδιο.  Και έχουμε επιστολή επιτέλους σε τέσσερις γλώσσες ενόψει και της 
προεδρίας και αυτό μετά από τριετή προσπάθεια... 
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Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Τριάντα επτά χρόνια, κύριε Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, ναι, τριάντα επτά χρόνια, αλλά τωρά το επετύχαμε ως επιτροπή κατόπιν αρκετής πίεσης, μπορώ να 
πω.  Λοιπόν, ελπίζω σύντομα να εκδοθεί.  Και η κ. πρόεδρος έκαμε κι αυτή τη μεσολαβητική της προσπάθεια.   

 Παρακαλώ, κυρία Σκεύη Κουκουμά.  

ΣΚ. ΚΟΥΤΡΑ ΚΟΥΚΟΥΜΑ: 

 Να σχολιάσουμε ότι υπάρχουν έντυπα· δεν είναι τώρα που θα εκδοθούν τέτοια έντυπα, που να 
προβάλλουν το πώς επιδιορθώνονται και συντηρούνται τα μνημεία.  Αυτό που εσείς επιδιώκετε είναι ένα 
συγκριτικό, για να φαίνεται η διαφορά.  Νομίζω ότι θα πρέπει να δούμε...  Δεν είναι δουλειά του ταμείου από τη 
μια, αλλά σκοπός μας εμάς και στόχος θα πρέπει να είναι να καταφέρουμε να φτάσουμε σε τούτο το 
αποτέλεσμα, να έχουμε δηλαδή τούτο το έντυπο, να το χρησιμοποιήσουμε και στα πλαίσια της Προεδρίας.   

 Να πω ότι ο προϋπολογισμός είναι μόνο κατά €100.000 μειωμένος.  Δε θα πω ότι είμαστε και 
ικανοποιημένοι, όμως από την άλλη επιβάλλεται να ψηφιστεί, έστω και με αυτή τη μείωση, διότι αναμένουν 
συντηρήσεις τα σπίτια τα τουρκοκυπριακά που μένουν πρόσφυγες μέσα και θα πρέπει να διευκολύνουμε.  
Διαφορετικά, θα σταματήσει η επιδιόρθωση και η συντήρηση των σπιτιών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Λοιπόν, δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής ποσού €19.188.581 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2012.  
Άρθρο 2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

 Χρησιμοποίηση του περισσεύματος ορισμένων άρθρων για κάλυψη ελλείμματος άλλων άρθρων κάτω 
από το ίδιο κεφάλαιο.  Άρθρο 4. 

 Λειτουργοί υπεύθυνοι για την είσπραξη εσόδων και λειτουργοί που ασκούν έλεγχο πάνω στα κονδύλια.  
Άρθρο 5. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων 1 έως 5; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι επτά, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Έντεκα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με είκοσι επτά ψήφους υπέρ, έντεκα εναντίον και καμία αποχή, τα άρθρα 1 έως 5 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Προϋπολογισμού του Ταμείου Τ/Κ Περιουσιών του 2012 
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Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι επτά, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Έντεκα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με είκοσι επτά ψήφους υπέρ, έντεκα εναντίον και καμία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα υπ’ αριθμόν 6 και 7 θέματα έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί Υδατοπρομήθειας 
(Δημοτικές και Άλλες Περιοχές) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2010» και «Ο περί Υδατοπρομήθειας (Δημοτικές 
και Άλλες Περιοχές) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».   

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, κύριε Κωνσταντίνου. 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Ζητήσαμε στη σύσκεψη των αρχηγών αναβολή και έγινε αποδεχτό.  Απλώς, θέτω θέμα αναβολής και ο 
λόγος είναι για να μας δοθεί η δυνατότητα ως επιτροπής να καταβάλουμε κάθε δυνατή προσπάθεια σε κάποιες 
πτυχές των νομοσχεδίων -και των δύο- και να καταλήξουμε ομόφωνα, αν είναι δυνατόν, γιατί υπάρχει μια 
πτυχή που χρειάζεται περισσότερη εμβάθυνση στο θέμα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με λίγα λόγια, θα ξαναπάει στην επιτροπή Εσωτερικών το θέμα· αυτά τα δύο.  Δεν είναι έτσι που ζητάτε; 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Ναι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Όχι αναβολή· απλώς για να έρθει την ερχόμενη βδομάδα. 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Για μία εβδομάδα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Να πάει ξανά στην επιτροπή.  Δεν είναι; 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Μάλιστα. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, κύριε Κατσουρίδη. 
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Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Να πούμε αν συμφωνούμε.  Επειδή προέρχεται από το ΔΗΚΟ και λόγω της μεγάλης συμβολής της 
ομάδας του προέδρου του ΔΗΚΟ στην προαγωγή του υγιούς αθλητισμού την τελευταία εβδομάδα, θα 
συναινέσουμε! 

(Γέλια) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Λοιπόν, αναβάλλεται για μία εβδομάδα. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Δύο εβδομάδες, κύριε Πρόεδρε, για να προλάβουμε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Δύο; 

 Κύριε Κωνσταντίνου; 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Μία εβδομάδα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Για μία εβδομάδα ή για δύο;  Το ΑΚΕΛ εισηγείται δύο. 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Εντάξει, συμφωνώ με τον πρόεδρο της επιτροπής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Δύο εβδομάδες, μάλιστα, και θα ξανάρθει.  Θα πάει στην επιτροπή Εσωτερικών, θα συζητηθεί και θα 
έρθει οριστικά σε δύο βδομάδες. 

Μ. ΚΑΡΟΓΙΑΝ: 

(Αστειευόμενος) 

 Είδετε, κύριε Πρόεδρε, ότι ο αθλητισμός ενώνει;  Διότι τζιαι ο Λαμάρης εν φέρει ένσταση! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Εγώ διερωτώμαι είντα αθλητισμό έν’ που κάμνεις! 

(Γέλια) 

 Λοιπόν, το υπ’ αριθμόν 8 θέμα είναι «Οι περί Αποχετεύσεων Αγίας Νάπας (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών για τους κανονισμούς «Οι περί Αποχετεύσεων 
Αγίας Νάπας (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Γιάννος Λαμάρης, πρόεδρος Νεόφυτος Κωνσταντίνου 

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου Σοφοκλής Φυττής 

 Ανδρέας Κυπριανού Φειδίας Σαρίκας 

 Ιωνάς Νικολάου Δημήτρης Συλλούρης 

 Κυριάκος Χατζηγιάννης  Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών μελέτησε τους πιο πάνω κανονισμούς σε δύο συνεδρίες της, 
που πραγματοποιήθηκαν στις 13 και 20 Ιανουαρίου 2012.  Στην πρώτη συνεδρίαση κλήθηκαν και 
παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών, του Γραφείου 
Προγραμματισμού, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας και του Συμβουλίου Αποχετεύσεων 
Αγίας Νάπας.  To Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, 
παρʼ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στη συνεδρία της επιτροπής. 
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 Με τους προτεινόμενους κανονισμούς, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το άρθρο 49 του περί 
Αποχετευτικών Συστημάτων Νόμου, σκοπείται η τροποποίηση των περί Αποχετεύσεων Αγίας Νάπας 
Κανονισμών, έτσι ώστε μεταξύ άλλων να αναθεωρηθούν διάφορα τέλη που επιβάλλονται με βάση τους εν 
λόγω κανονισμούς και επιπρόσθετα να μετατραπούν τα καθοριζόμενα σε αυτούς ποσά των τελών που 
επιβάλλονται από λίρες σε ευρώ. 

 Ειδικότερα, με τους υπό αναφορά κανονισμούς προβλέπονται οι πιο κάτω τροποποιήσεις: 

1. Αύξηση του τέλους που καταβάλλεται για ανανέωση της άδειας για κατασκευή ή ανακατασκευή ή για 
διενέργεια μετατροπών, προσθηκών ή επισκευών κ.λπ. σε οχετό οικοδομής, ιδιωτικό υπόνομο 
οικοδομής ή ιδιωτικό σύστημα διάθεσης λυμάτων από £5 σε €20.  

2. Αύξηση του κατώτατου ορίου τέλους το οποίο το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Αγίας Νάπας δύναται να 
επιβάλλει αναφορικά με οποιαδήποτε άδεια χορηγείται με βάση τις πρόνοιες των εν λόγω κανονισμών 
από £5 σε €20. 

3. Αύξηση του τέλους το οποίο το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Αγίας Νάπας επιβάλλει για τη σύνδεση 
υποστατικού με το δημόσιο υπόνομο, για καθεμιά σύνδεση με το δημόσιο υπόνομο οικοδομής ή με το 
δημόσιο υπόνομο από £10 σε €20. 

4. Αναπροσαρμογή του αποχετευτικού τέλους που καταβάλλεται ετησίως από τους ιδιοκτήτες ακινήτων 
που εξυπηρετούνται ή θα εξυπηρετηθούν από το σύστημα αποχέτευσης λυμάτων του Συμβουλίου 
Αποχετεύσεων Αγίας Νάπας, το οποίο δε θα υπερβαίνει τα €10 για κάθε €1.000 επί της εκτιμημένης 
αξίας του ακινήτου, από £10 για κάθε £1.000, αντίστοιχα, που προβλέπονται σήμερα. 

5. Διαμόρφωση της πρόνοιάς τους που προβλέπει την επιβολή τέλους με βάση την κατανάλωση νερού ως 
ακολούθως: 

α. Παρέχεται η δυνατότητα στο συμβούλιο να επιβάλλει σε κάθε ιδιοκτήτη ή κάτοχο υποστατικού 
που προμηθεύεται νερό από το Συμβούλιο Υδατοπρομήθειας Αγίας Νάπας ή από οποιοδήποτε 
συμβούλιο υδατοπρομήθειας, το οποίο εξυπηρετείται από το σύστημα αποχέτευσης λυμάτων του 
Συμβουλίου Αποχετεύσεων Αγίας Νάπας, ομοιόμορφο τέλος, που υπολογίζεται με βάση την 
κατανάλωση νερού από τον ιδιοκτήτη ή τον κάτοχο υποστατικού ανά περιόδους τις οποίες το ίδιο 
θα καθορίζει, όποτε το συμβούλιο κρίνει σκόπιμο, αντί κάθε τρεις μήνες, που προβλέπεται 
σήμερα.  Αυτό το τέλος δε θα υπερβαίνει τα σαράντα τρία σεντ του ευρώ (€0,43) για κάθε κυβικό 
μέτρο νερού το οποίο καταναλώνεται από τον ιδιοκτήτη ή τον κάτοχο, σύμφωνα με την ένδειξη 
του υδρομετρητή.  Όταν το ανώτατο όριο του πιο πάνω τέλους υπερβαίνει τα δεκαεπτά σεντ του 
ευρώ (€0,17), το συμβούλιο δε δύναται να επιβάλλει αύξηση πέραν των δέκα σεντ του ευρώ 
(€0,10) ετησίως. 

β. Προβλέπεται όπως το τέλος που δύναται το συμβούλιο να επιβάλλει σε περίπτωση που το 
υποστατικό προμηθεύεται είτε αποκλειστικά είτε επιπρόσθετα νερό από άλλη πηγή εκτός από το 
Συμβούλιο Υδατοπρομήθειας Αγίας Νάπας ή από οποιαδήποτε αρχή υδατοπρομήθειας, το οποίο 
καθορίζεται από καιρό σε καιρό από το συμβούλιο για κάθε κυβικό μέτρο των λυμάτων ή των 
βιομηχανικών απορριμματικών υγρών τα οποία απορρίπτονται στον υπόνομο οικοδομής, 
καταβάλλεται σε φυσικό ή νομικό πρόσωπο το οποίο εξουσιοδοτείται από το συμβούλιο γι’ αυτό 
το σκοπό κατά το χρόνο ή τους χρόνους, στον τόπο ή στους τόπους και με τον τρόπο με τον 
οποίο θα καθορίζει το συμβούλιο με γνωστοποίησή του, η οποία θα δημοσιεύεται στην Επίσημη 
Εφημερίδα της Δημοκρατίας και σε τρεις ημερήσιες εφημερίδες. 

6. Αύξηση του ανώτατου ποσού της χρηματικής ποινής η οποία δύναται να επιβληθεί σε οποιοδήποτε 
πρόσωπο παραβαίνει ή δε συμμορφώνεται με οποιαδήποτε διάταξη των εν λόγω κανονισμών από £200 
σε €350. 

 Ο εκπρόσωπος του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Αγίας Νάπας επισήμανε στην επιτροπή πως η παροχή 
δυνατότητας στο συμβούλιο να καθορίζει την περίοδο υπολογισμού της κατανάλωσης του νερού, όποτε το ίδιο 
κρίνει σκόπιμο, χωρίς να αυτοπεριορίζεται στον υπολογισμό ανά τρίμηνο, όπως προβλέπεται στους υπό 
τροποποίηση βασικούς κανονισμούς, θα βελτιώσει τον τρόπο λειτουργίας του συμβουλίου, αφού ο 
περιορισμός στον υπολογισμό του εν λόγω τέλους κάθε τρεις μήνες πιθανόν να μη συνάδει με τις περιόδους 
που η τοπική υδατοπρομήθεια επιβάλλει τέλος χρήσης για λογαριασμό του συμβουλίου.  Σχετικά, τόνισε ότι η 
προτεινόμενη διαγραφή της προθεσμίας του τριμήνου για τον υπολογισμό της κατανάλωσης του νερού είναι η 
πλέον ουσιώδης τροποποίηση των προτεινόμενων κανονισμών.  Παράλληλα, σύμφωνα με τον ίδιο 
εκπρόσωπο, οι προτεινόμενες με τους κανονισμούς αυξήσεις των τελών που επιβάλλονται από το συμβούλιο 
κρίθηκαν επιβεβλημένες, καθώς δεν προβλέπεται σημαντική αύξηση αυτών των τελών, αφού ουσιαστικά 
περιορίζονται στην ενσωμάτωση του ευρώ στους βασικούς κανονισμούς και στην αναγκαία αναθεώρησή τους 
μετά από μεγάλο χρονικό διάστημα.  Επιπλέον, ο ίδιος εκπρόσωπος αναφέρθηκε στα προβλήματα που 
αντιμετωπίζει το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Αγίας Νάπας εξαιτίας της μη επανεκτίμησης της αξίας της ακίνητης 
ιδιοκτησίας στην περιοχή. 
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Η επιτροπή, λαμβάνοντας υπόψη τα διάφορα οικονομικά και άλλα προβλήματα που κατά καιρούς 
αντιμετωπίζουν στη λειτουργία τους τα συμβούλια αποχετεύσεων, αποφάσισε την εγγραφή σχετικού 
αυτεπάγγελτου θέματος που θα εξεταστεί στην παρουσία του Υπουργού Εσωτερικών, με πρόθεση να εξεταστεί 
το πιο πάνω θέμα σε όλες του τις παραμέτρους και να καταβληθεί προσπάθεια να εξευρεθούν λύσεις. 

Λαμβάνοντας υπόψη τα πιο πάνω, η επιτροπή έκρινε ότι οι προτεινόμενες αυξήσεις τόσο του κατώτατου 
ορίου τέλους, το οποίο το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Αγίας Νάπας δύναται να επιβάλλει αναφορικά με 
οποιαδήποτε άδεια χορηγείται με βάση τις πρόνοιες των υπό τροποποίηση βασικών κανονισμών, όσο και του 
τέλους που καταβάλλεται για ανανέωση οποιασδήποτε άδειας χορηγείται με βάση τις πρόνοιες των υπό 
τροποποίηση βασικών κανονισμών, είναι ιδιαίτερα μεγάλες, γι’ αυτό και αποφάσισε να εισηγηθεί στη Βουλή τη 
μείωσή τους από €20 σε €10.  Περαιτέρω, η επιτροπή εισηγείται το επιπρόσθετο τέλος με βάση την 
κατανάλωση νερού να μην υπερβαίνει τα τριάντα τέσσερα σεντ (€0,34) και όχι τα σαράντα τρία σεντ (€0,43), 
όπως προτείνεται στους κατατεθέντες κανονισμούς, και, όταν το ανώτατο όριο του πιο πάνω τέλους υπερβαίνει 
τα δεκαεπτά σεντ (€0,17), το συμβούλιο να μη δύναται να επιβάλλει αύξηση πέραν των εννέα σεντ (€0,09) 
ετησίως και όχι των δέκα σεντ (€0,10), όπως προτείνεται στους κατατεθέντες κανονισμούς.  

Σημειώνεται ότι η επιτροπή αποφάσισε να υποβάλει τις πιο πάνω εισηγήσεις λαμβάνοντας υπόψη ότι 
κατά παρόμοιο τρόπο είχε αποφασίσει και για τους αντίστοιχους κανονισμούς με τον τίτλο «Οι περί 
Αποχετεύσεων Παραλιμνίου (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011», που εγκρίθηκαν από την ολομέλεια της 
Βουλής στις 24 Νοεμβρίου 2011, εφόσον έκρινε ότι πρόκειται για πανομοιότυπες περιπτώσεις. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών, αφού διαμόρφωσε το κείμενο 
των προτεινόμενων κανονισμών σύμφωνα με τις πιο πάνω αποφάσεις της, διατύπωσε τις πιο κάτω θέσεις: 

1. Ο πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών ομάδων ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις, του Δημοκρατικού Συναγερμού και του Δημοκρατικού Κόμματος, καθώς και το μέλος της 
βουλευτής του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών εισηγούνται στην ολομέλεια της Βουλής την 
έγκριση των υπό αναφορά κανονισμών όπως αυτοί διαμορφώθηκαν από την επιτροπή. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ και του Ευρωπαϊκού 
Κόμματος επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν επί των κανονισμών στην ολομέλεια του σώματος.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 ΕΔΕΚ και ΕΥΡΩΚΟ στην ολομέλεια. 

Φ. ΣΑΡΙΚΑΣ: 

 Είμαστε υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Η ΕΔΕΚ είναι υπέρ.  Το ΕΥΡΩΚΟ αποχώρησε. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Είναι υπέρ και το ΕΥΡΩΚΟ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 9 θέμα είναι «Οι περί Σπόρων (Κτηνοτροφικά Φυτά-Παρεκκλίσεις για την Εμπορία 
Μειγμάτων Σπόρων) Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Γεωργίας και Φυσικών Πόρων για τους κανονισμούς «Οι 
περί Σπόρων (Κτηνοτροφικά Φυτά-Παρεκκλίσεις για την Εμπορία Μειγμάτων Σπόρων) Κανονισμοί του 

2011» 

Παρόντες: 

 Γιαννάκης Γαβριήλ, πρόεδρος Ευθύμιος Δίπλαρος 

 Αντρέας Καυκαλιάς Σοφοκλής Φυττής 
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 Αντρέας Φακοντής Αντώνης Αντωνίου 

 Γεώργιος Τάσου Νίκος Νικολαΐδης 

 Κυριάκος Χατζηγιάννης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων μελέτησε τους πιο πάνω κανονισμούς σε 
δυο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 12 και 19 Ιανουαρίου 2012.  Στο στάδιο της μελέτης των 
κανονισμών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Τμήματος Γεωργίας και του 
Ινστιτούτου Γεωργικών Ερευνών του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, του Γραφείου 
του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας και των αγροτικών οργανώσεων ΠΕΚ, “Αγροτική” και “Παναγροτικός 
Σύνδεσμος”.  Ο Κυπριακός Σύνδεσμος Φυτοπροστασίας και οι αγροτικές οργανώσεις ΕΚΑ και 
“Ευρωαγροτικός”, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής. 

 Σκοπός των προτεινόμενων κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το άρθρο 14 του περί Σπόρων 
Νόμου, είναι η θέσπιση δευτερογενούς νομοθεσίας, ώστε να επιτευχθεί εναρμόνιση της εθνικής νομοθεσίας με 
την Οδηγία 2010/60/ΕΕ της Επιτροπής της 30ής Αυγούστου 2010 σχετικά με την πρόβλεψη ορισμένων 
παρεκκλίσεων όσον αφορά την εμπορία μειγμάτων σπόρων κτηνοτροφικών φυτών που χρησιμοποιούνται για 
τη διαφύλαξη του φυσικού περιβάλλοντος.  Πιο συγκεκριμένα, με τους υπό αναφορά κανονισμούς 
παραχωρείται στο Τμήμα Γεωργίας η δυνατότητα να εγκρίνει υπό ορισμένες προϋποθέσεις την εμπορία 
μειγμάτων σπόρων κτηνοτροφικών φυτών στα πλαίσια των προσπαθειών που καταβάλλονται για τη διατήρηση 
των φυτικών γενετικών πόρων και τη διαφύλαξη του φυσικού περιβάλλοντος. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης που διεξήχθη ενώπιον της επιτροπής, ο εκπρόσωπος του Τμήματος 
Γεωργίας ανέφερε ότι οι προτεινόμενες πρόνοιες αναμένεται να συμβάλουν στην προστασία του φυσικού 
περιβάλλοντος μέσω της διατήρησης ορισμένων ντόπιων παραδοσιακών ποικιλιών κτηνοτροφικών φυτών.  
Σύμφωνα με τον ίδιο, τα εν λόγω μείγματα σπόρων πρέπει να προέρχονται από φυτά που καλλιεργούνται μόνο 
σε καθορισμένες ειδικές ζώνες διατήρησης, οι οποίες στους προτεινόμενους κανονισμούς έχουν καθοριστεί ως 
οι περιοχές που είναι ενταγμένες στο δίκτυο “Φύση 2000”. 

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τις πρόνοιες που περιλαμβάνονται στους κανονισμούς. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, ομόφωνα εισηγείται στην ολομέλεια του σώματος την έγκριση των υπό αναφορά κανονισμών 
όπως αυτοί κατατέθηκαν στη Βουλή από την εκτελεστική εξουσία και αφού προηγουμένως τροποποιηθεί ο 
τίτλος τους, ώστε να αναφέρονται ως «Οι περί Σπόρων (Κτηνοτροφικά Φυτά - Παρεκκλίσεις για την Εμπορία 
Μειγμάτων Σπόρων) Κανονισμοί του 2012». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 10 θέμα είναι «Οι περί της Ποιότητας του Ατμοσφαιρικού Αέρα (Ετήσια Ανώτατα Όρια 
Εκπομπών για Ορισμένους Ατμοσφαιρικούς Ρύπους) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012».  Η έκθεση 
θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Περιβάλλοντος για τους κανονισμούς «Οι περί της 
Ποιότητας του Ατμοσφαιρικού Αέρα (Ετήσια Ανώτατα Όρια Εκπομπών για Ορισμένους 

Ατμοσφαιρικούς Ρύπους) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012» 

Παρόντες: 

 Αδάμος Αδάμου, πρόεδρος Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Γιώργος Περδίκης  Γιώργος Γεωργίου 

 Στέλλα Κυριακίδου  Σοφοκλής Φυττής 

 Ανδρέας Κυπριανού   Ρούλα Μαυρονικόλα 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος μελέτησε τους πιο πάνω κανονισμούς σε συνεδρία της, 
που πραγματοποιήθηκε στις 20 Ιανουαρίου 2012.  Στη συνεδρία αυτή κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον 
της επιτροπής εκπρόσωποι του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων και του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας.  
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 Σκοπός των προτεινόμενων κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει του άρθρου 8 του περί της 
Ποιότητας του Ατμοσφαιρικού Αέρα Νόμου, είναι η τροποποίηση των περί της Ποιότητας του Ατμοσφαιρικού 
Αέρα (Ετήσια Ανώτατα Όρια Εκπομπών για Ορισμένους Ατμοσφαιρικούς Ρύπους) Κανονισμών, ώστε να 
επιτευχθεί πλήρης εναρμόνιση με την Οδηγία 2001/81/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου 
της 23ης Οκτωβρίου 2001 σχετικά με τα εθνικά ανώτατα όρια εκπομπών για ορισμένους ατμοσφαιρικούς 
ρύπους.    

 Ειδικότερα, με τους προτεινόμενους κανονισμούς επεκτείνεται το πεδίο εφαρμογής αυτών όχι μόνο 
εντός της επικράτειας της Κυπριακής Δημοκρατίας, αλλά και εντός των αποκλειστικών οικονομικών ζωνών της. 

 Σύμφωνα με τον εκπρόσωπο του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας και την εισηγητική έκθεση που 
συνοδεύει τους κανονισμούς, η ανάγκη τροποποίησης των κανονισμών προέκυψε μετά την ενημέρωση που 
έλαβε η Κυπριακή Δημοκρατία από τη Διεύθυνση Νομικών Υποθέσεων και Συνοχής της Γενικής Διεύθυνσης 
Περιβάλλοντος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής την 1η Απριλίου 2011 ότι το σχετικό άρθρο της Οδηγίας 
2001/81/ΕΚ που αφορά το πεδίο εφαρμογής αυτής δεν έχει ενσωματωθεί ορθά στην εθνική νομοθεσία. 

 Επιπρόσθετα, ο ίδιος εκπρόσωπος ενημέρωσε την επιτροπή ότι η πιο πάνω Οδηγία εφαρμόζεται στις 
εκπομπές ορισμένων ουσιών στην ατμόσφαιρα εντός της επικράτειας των κρατών μελών και στις εκπομπές 
των ουσιών αυτών εντός των αποκλειστικών οικονομικών ζωνών των κρατών μελών.  Κατά την εναρμόνιση της 
κυπριακής νομοθεσίας με την εν λόγω Οδηγία οι αποκλειστικές οικονομικές ζώνες της Κυπριακής Δημοκρατίας 
εκ παραδρομής δεν περιλήφθηκαν στο κείμενο των κανονισμών.  

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, αφού συμφώνησε με τις 
προτεινόμενες διατάξεις των κανονισμών, εισηγήθηκε μικρής έκτασης νομοτεχνικές βελτιώσεις στο κείμενο των 
κανονισμών.    

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Περιβάλλοντος, λαμβάνοντας υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της και 
αφού διαμόρφωσε το κείμενο των κανονισμών από καθαρά νομοτεχνική άποψη, κατά πλειοψηφία του 
προέδρου της και των μελών της βουλευτών της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, του 
μέλους της βουλευτή του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών, του μέλους της βουλευτή της 
κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Κόμματος και του μέλους της βουλευτή του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ, εισηγείται στη Βουλή την έγκρισή τους σύμφωνα με τα πιο πάνω. 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού 
επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του θέματος στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο Δημοκρατικός Συναγερμός θα τοποθετηθεί στην ολομέλεια. 

 Ναι, κύριε Ζαχαρίου. 

Ζ. ΖΑΧΑΡΙΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, τοποθετούμαστε θετικά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Να ’στε καλά. 

 Λοιπόν, υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Τα υπ’ αριθμόν 11, 12, 13 και 14 θέματα αποσύρονται από την εκτελεστική εξουσία. 

 Ερχόμαστε τώρα στο θέμα της συμπληρωματικής ημερήσιας διάταξης, την απόφαση της Βουλής των 
Αντιπροσώπων που εξουσιοδοτεί τη διενέργεια δαπάνης από νομικά πρόσωπα δημόσιου δικαίου για το μήνα 
Φεβρουάριο του 2012.  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για την απόφαση της 
Βουλής των Αντιπροσώπων που εξουσιοδοτεί τη διενέργεια δαπάνης από νομικά πρόσωπα δημόσιου 

δικαίου για το μήνα Φεβρουάριο του 2012 

Παρόντες: 
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 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Γιάννος Λαμάρης 

 Μάριος Μαυρίδης Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Χάρης Γεωργιάδης Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε την πιο πάνω απόφαση σε 
συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 24 Ιανουαρίου 2012. 

 Με την εν λόγω απόφαση της Βουλής παρέχεται σε ορισμένα νομικά πρόσωπα δημόσιου δικαίου των 
οποίων δεν έχουν ακόμα εγκριθεί οι προϋπολογισμοί για το έτος 2012 εξουσιοδότηση για διενέργεια δαπάνης 
για το μήνα Φεβρουάριο του 2012 ποσού που δεν υπερβαίνει το τμήμα του συνολικού ποσού που προβλέπεται 
στον προϋπολογισμό κάθε νομικού προσώπου δημόσιου δικαίου για το έτος 2011 το οποίο αναλογεί στο ίδιο 
χρονικό διάστημα, δηλαδή στο μήνα Φεβρουάριο του 2011. 

 Σύμφωνα με την πιο πάνω απόφαση, δεν μπορεί να διενεργηθεί οποιαδήποτε δαπάνη για νέες 
υπηρεσίες ή σκοπούς ούτε μπορεί να πληρωθεί οποιαδήποτε νέα θέση στα νομικά πρόσωπα δημόσιου 
δικαίου, μέχρι να εγκριθούν από τη Βουλή και να πάρουν την τελική τους μορφή οι προϋπολογισμοί των 
νομικών προσώπων δημόσιου δικαίου για το έτος 2012. 

 Όπως είναι γνωστό, σύμφωνα με τον περί Νομικών Προσώπων Δημοσίου Δικαίου (Ψήφισις 
Προϋπολογισμών) Νόμο, οι προϋπολογισμοί των νομικών προσώπων δημόσιου δικαίου υποβάλλονται στη 
Βουλή για έγκριση μέσα στα ίδια χρονικά περιθώρια στα οποία υποβάλλεται και ο κρατικός προϋπολογισμός.  
Ωστόσο, αριθμός προϋπολογισμών νομικών προσώπων δημόσιου δικαίου δεν έχει ακόμη κατατεθεί ή εγκριθεί 
από τη Βουλή, γεγονός που καθιστά αναγκαία την παροχή εξουσιοδότησης για διενέργεια δαπανών, όπως 
προβλέπεται στην πιο πάνω απόφαση της Βουλής. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, με βάση τα πιο πάνω και χωρίς να 
δεσμεύεται ως προς τις τελικές της θέσεις, που θα προκύψουν μετά τη μελέτη κάθε προϋπολογισμού 
ξεχωριστά κατά πλειοψηφία του προέδρου της βουλευτή της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος, των μελών της βουλευτών της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις και του 
μέλους της βουλευτή του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών, εισηγείται στη Βουλή την έγκριση της υπό 
αναφορά απόφασης για τη διενέργεια δαπάνης, σύμφωνα με τα πιο πάνω, για το μήνα Φεβρουάριο του 2012. 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού 
επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη συζήτηση του θέματος στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο ΔΗΣΥ θα τοποθετηθεί στην ολομέλεια. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Είμαστε υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα.  Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Δεν υπάρχουν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Φαίνεται ότι δεν υπάρχουν. 

 Παρακαλώ το γραμματέα να διαβάσει την απόφαση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

Απόφαση της Βουλής των Αντιπροσώπων που εξουσιοδοτεί τη διενέργεια δαπάνης από νομικά 
πρόσωπα δημόσιου δικαίου για το μήνα Φεβρουάριο του 2012 

 ΕΠΕΙΔΗ, σύμφωνα με τους περί Νομικών Προσώπων Δημοσίου Δικαίου (Ψήφισις Προϋπολογισμών) 
Νόμους, οι προϋπολογισμοί των νομικών προσώπων δημόσιου δικαίου κατατίθενται στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για έγκριση της διενέργειας των δαπανών που περιλαμβάνονται σε αυτούς. 

 ΚΑΙ ΕΠΕΙΔΗ δεν έγινε κατορθωτή η κατάθεση στη Βουλή των Αντιπροσώπων ή η μελέτη και έγκριση 
των προϋπολογισμών αυτών από τη Βουλή των Αντιπροσώπων πριν από την 31η Δεκεμβρίου 2011. 

 ΚΑΙ ΕΠΕΙΔΗ είναι αναγκαία η συνέχιση των υπηρεσιών που προσφέρουν τα πιο πάνω νομικά 
πρόσωπα δημόσιου δικαίου. 

 Γι’ αυτούς τους λόγους η Βουλή των Αντιπροσώπων αποφασίζει τα πιο κάτω: 
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1. Παρέχει την εξουσιοδότησή της για τη διενέργεια δαπάνης για το μήνα Φεβρουάριο του έτους 2012 
ποσού που δεν υπερβαίνει το τμήμα του συνολικού ποσού που προβλέπεται στον προϋπολογισμό του 
έτους 2011 κάθε νομικού προσώπου δημόσιου δικαίου το οποίο αναλογεί στο ίδιο χρονικό διάστημα. 

2. Η εξουσιοδότηση αυτή δίνεται με τον όρο ότι δε θα διενεργηθεί οποιαδήποτε δαπάνη για νέες υπηρεσίες 
ή σκοπούς και ότι δε θα πληρωθεί καμιά νέα θέση μέχρι την τελική έγκριση από τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων του προϋπολογισμού κάθε νομικού προσώπου δημόσιου δικαίου για το έτος 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ευχαριστώ. 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση της απόφασης αυτής; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, η απόφαση εγκρίνεται. 

 Εδώ τελειώνει, συνάδελφοι, η νομοθετική εργασία. 

 Προχωρούμε στο Κεφάλαιο Δεύτερο, κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  Τα προτεινόμενα 
νομοθετήματα κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με το 
σχετικό κατάλογο που έχει ήδη διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν  
από τα υπουργεία 

Παραπέμπονται  
στις επιτροπές 

1.  Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της 
Κυβέρνησης της Δημοκρατίας της Κύπρου 
και του Υπουργικού Συμβουλίου της 
Ουκρανίας για Ανταλλαγή και Αμοιβαία 
Προστασία Διαβαθμισμένων 
Πληροφοριών (Κυρωτικός) Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.023-2012). 

Άμυνας Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων  

2.  Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της 
Κυβέρνησης της Δημοκρατίας της Κύπρου 
και της Κυβέρνησης της Δημοκρατίας της 
Βουλγαρίας για Ανταλλαγή και Αμοιβαία 
Προστασία Διαβαθμισμένων 
Πληροφοριών (Κυρωτικός) Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.024-2012). 

Άμυνας Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών Υποθέσεων  

3.  Οι περί Δημόσιας Υπηρεσίας (Απολαβές, 
Επιδόματα και άλλα Οικονομικά 
Ωφελήματα των Δημόσιων Υπαλλήλων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.019-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

4.  Οι περί Νοσηλευτικής και Μαιευτικής 
(Διαδικασία Εγγραφής στα Μητρώα και 
Χορήγησης και Ανανέωσης Άδειας 
Ασκήσεως Επαγγέλματος) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.118-2011). 

Υγείας  Υγείας  

5.  Οι περί Νοσηλευτικής και Μαιευτικής 
(Κώδικας Νοσηλευτικής Δεοντολογίας, 
Κώδικας Πρότυπης Επαγγελματικής 
Πρακτικής στη Νοσηλευτική, Περίγραμμα 
Αρμοδιοτήτων των Νοσηλευτών και 
Κώδικας Μαιευτικής Δεοντολογίας, 
Κώδικας Πρότυπης Επαγγελματικής 
Συμπεριφοράς των Μαιών και Κώδικας 
Επαγγελματικών Αρμοδιοτήτων και 
Υποχρεώσεων των Μαιών) Κανονισμοί 

Υγείας  Υγείας 
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του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.119-2011). 

6.  Οι περί Αποχετεύσεων Λεμεσού- 
Αμαθούντας (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.120-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

7.  Ειδικό ένταλμα πληρωμής αρ. 1 του 2011 
του προϋπολογισμού του Ταμείου 
Δημοσίων Δανείων, σύμφωνα με το 
άρθρο 4(1) του περί Προϋπολογισμού του 
Ταμείου Δημοσίων Δανείων του 2011 
Νόμου του 2011 [Ν. 22(ΙΙ)/2011]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.003). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

Πρόταση νόμου Κατατέθηκε από Παραπέμπεται 
στην επιτροπή 

Ο περί Ποινικής Δικονομίας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.003-2012). 

Ιωνά Νικολάου,  
πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής 
Επιτροπής Νομικών 

Νομικών 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, κύριε Βαρνάβα. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, απ’ ό,τι βλέπω, το πρώτο και το δεύτερο θέμα, τα οποία έχουν κατατεθεί από το 
Υπουργείο Άμυνας, είναι δύο θέματα για τα οποία, για να είμαστε και ειλικρινείς, σήμερα ο Υπουργός Άμυνας 
ενημέρωσε την επιτροπή Άμυνας σε σχέση με την παρόμοιου τύπου συμφωνία που έχει υπογραφεί και με το 
Ισραήλ πρόσφατα.  Άρα, θεωρούμε ότι πρέπει, αν υπάρχει δυνατότητα, να γίνει μια από κοινού συνεδρία των 
επιτροπών Άμυνας και Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων, ώστε και η επιτροπή Άμυνας να 
πληροφορηθεί για τις δύο σχετικές αυτές συμφωνίες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει καμιά ένσταση να παραπεμφθεί και στις δύο επιτροπές;   

 Γνωστού όντος, συνάδελφε, ότι ο πρώτος πρόεδρος, της επιτροπής Εξωτερικών, θα συγκαλέσει τη 
συνεδρία -έτσι είναι οι κανονισμοί- την ημέρα που γίνεται συνήθως συνεδρία και οι συνάδελφοι της επιτροπής 
Άμυνας εννά παν σ’ εκείνη τη συνεδρία, αν θέλουν, και συνήθως εν πάσιν!  Λοιπόν... 

(Γέλια) 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, δεν μπορεί να τοποθετείστε με αυτό τον τρόπο, από τη στιγμή που δεν υπήρξε 
προηγούμενο.  Πότε υπήρξε κοινή συνεδρία των επιτροπών Εξωτερικών-Άμυνας τζιαι δεν επήαμεν; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ε, από άλλες...  Η πείρα είναι από άλλες επιτροπές.  Μακάρι να πάτε δηλαδή! 

 Λοιπόν, κατατίθεται και στις δύο επιτροπές. 

 Προχωρούμε... 

Α. ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ε, φέρνεις ένσταση δηλαδή τωρά; 

(Γέλια) 

Α. ΝΕΟΦΥΤΟΥ: 

 Τουναντίον!  Οποιαδήποτε επιτροπή θέλει μπορεί να τους εξετάζει κι από μόνη της!  Κανένα πρόβλημα! 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κατατίθενται στην επιτροπή Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών, ζήτησε ο συνάδελφος της επιτροπής Άμυνας 
της αμύνης τα παιδιά να έρτουν κοντά σας, να κάμετε από κοινού συνεδρία και ετέλειωσε· εδεχτήκαμέν το! 

 Λοιπόν, Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.388, ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Ο τομέας της εσπεριδοκαλλιέργειας θα απολέσει με την αλλαγή του καθεστώτος μεταποίησης ένα 
ποσό γύρω στα €4 εκατομ., με αποτέλεσμα να υπάρχει ο κίνδυνος αφανισμού του. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο έχει 
μελετήσει το ενδεχόμενο το ποσό αυτό να δοθεί ως αντισταθμιστικό στους εσπεριδοκαλλιεργητές στο πλαίσιο 
ενός νέου σχεδίου αγροτικής ανάπτυξης ή του σχεδίου της νέας περιόδου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.389, ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι κοπάδια ζώων βόσκουν στον παλιό σκυβαλότοπο της Πάφου χωρίς να 
λαμβάνεται κανένα προληπτικό μέτρο.  Εκπρόσωποι οργανωμένων συνόλων και κάτοικοι της περιοχής 
κατήγγειλαν ότι συχνά εντοπίζουν στον εγκαταλελειμμένο σκουπιδότοπο της Αγίας Μαρινούδας κοπάδια αιγών 
να βόσκουν μέσα στα παλιά σκουπίδια. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προγραμματίζεται 
η περίφραξη του παλιού σκυβαλότοπου και πότε αναμένεται να υλοποιηθεί η μετατροπή του χώρου σε 
πάρκο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.390, ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στο δήμο Πάφου, ακόμη και σε κεντρικές περιοχές της πόλης, λειτουργούν 
παράνομα πλυντήρια αυτοκινήτων χωρίς να πληρούν τις προϋποθέσεις υγιεινής ή τους όρους λειτουργίας των 
πλυντηρίων ή των πρατηρίων.  Μάλιστα, σύμφωνα με τις πληροφορίες μου, τα συγκεκριμένα πλυντήρια 
αυτοκινήτων λειτουργούν χρησιμοποιώντας πόσιμο νερό και χωρίς να τηρούνται οι συνθήκες υγιεινής. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που έχει 
λάβει για την πάταξη της παρανομίας, καθώς και αν έχει παρατηρηθεί ανάλογο φαινόμενο λειτουργίας 
παράνομων πλυντηρίων αυτοκινήτων σε άλλες επαρχίες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.391, ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Είναι γνωστό ότι το μολυσμένο από διάφορες τοξικές ουσίες χώμα από το χώρο των χημικών 
βιομηχανιών στο Βασιλικό μαζεύτηκε σε σημείο μεταξύ του ηλεκτροπαραγωγού σταθμού και της ναυτικής 
βάσης “Ευάγγελος Φλωράκης”, καλύφθηκε από φυτόχωμα και ο μικρός λόφος δεντροφυτεύτηκε.  Δυστυχώς, 
το σημείο που επιλέχθηκε για την προσωρινή αποθήκευση των εμπορευματοκιβωτίων του πλοίου 
“Μόντσεγκορσκ” ήταν ακριβώς δίπλα από το λόφο με τα απόβλητα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η έκρηξη της 11ης 
Ιουλίου 2011 επηρέασε την ασφάλεια του χώρου ταφής των αποβλήτων και αν παρακολουθείται η κατάσταση, 
για να διερευνηθεί σε βάθος χρόνου αυτό το ενδεχόμενο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.392, ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η διαχείριση των νοσοκομειακών και ιατρικών αποβλήτων μπορεί να γίνει με 
δύο μεθόδους, την αποστείρωση και την απολύμανση. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να εξηγήσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων πώς εφαρμόζονται οι δύο 
μέθοδοι, αν υπάρχει χημικό παρασκεύασμα που να επιτυγχάνει την αποστείρωση των νοσοκομειακών 
αποβλήτων και ποιες μέθοδοι χρησιμοποιούνται στην Κύπρο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.393, ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Ποιος είναι ο αριθμός των συνταξιούχων υπαλλήλων που εργοδοτούνται στο Τμήμα Πολεοδομίας; 
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2. Με βάση ποια κριτήρια επιλέχθηκαν οι συνταξιούχοι υπάλληλοι που εργοδοτούνται στο Τμήμα 
Πολεοδομίας, πότε εργοδοτήθηκαν και ποια είναι η αντιμισθία τους; 

3. Υπάρχουν περιπτώσεις όπου ανανεώθηκε η σύμβαση εργασίας των συνταξιούχων υπαλλήλων, πόσες 
περιπτώσεις είναι αυτές και ποιοι είναι οι λόγοι για τους οποίους ανανεώθηκε η σύμβαση εργασίας των 
συνταξιούχων υπαλλήλων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.394, ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό των 
εταιρειών που έχουν υποβάλει προσφορές στα πλαίσια της προκήρυξης του διαγωνισμού για την 
αποκατάσταση των χώρων ανεξέλεγκτης διάθεσης απορριμμάτων (ΧΑΔΑ) της επαρχίας Πάφου, που έληξε 
στις 9 Δεκεμβρίου 2011, και αν έχουν επιβεβαιωθεί οι επίσημες προβλέψεις για το κόστος του έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.395, ημερομηνίας 20 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει περιοριστεί η 
πρόσβαση στα διάφορα προγράμματα του Κεντρικού Φορέα Ισότιμης Κατανομής Βαρών ή σε οποιαδήποτε 
άλλα προγράμματα στεγαστικής ή άλλης βοήθειας και αν έχει τεθεί ρήτρα επιστροφής της οικονομικής βοήθειας 
για τους ιδιοκτήτες γης στα κατεχόμενα που προσφεύγουν στην “Επιτροπή Αποζημιώσεων”, που ίδρυσαν οι 
κατοχικές αρχές.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.396, ημερομηνίας 20 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι ο Υπουργός Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος αποφάσισε να 
καθαιρέσει τα δύο ανεξάρτητα μέλη της Επιτροπής Εκτίμησης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων και να διορίσει 
δύο συνταξιούχους επιστήμονες, πρώην υπαλλήλους του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων.  Στον περί 
Εκτίμησης των Επιπτώσεων στο Περιβάλλον από Ορισμένα Έργα Νόμο [Ν. 140(Ι)/2005] και συγκεκριμένα στο 
εδάφιο (1) του άρθρου 5 αυτού δεν υπάρχει πρόνοια για τη διάρκεια της θητείας των μελών της Επιτροπής 
Εκτίμησης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων με βάση ποια 
νομοθετική πρόνοια έχει προχωρήσει στην καθαίρεση των δύο ανεξάρτητων μελών της επιτροπής και, εάν 
υπάρχει νομοθετικό κενό, γιατί δεν έχει μέχρι σήμερα αντιμετωπιστεί.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.397, ημερομηνίας 20 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η ανέγερση του κολυμβητηρίου Αμμοχώστου και κατά πόσο είναι διασφαλισμένη η χρηματοδότηση 
του έργου ανά φάση για τις χρονιές 2012, 2013, 2014.  Παρακαλώ όπως μας αποσταλεί επίσης συγκεκριμένο 
χρονοδιάγραμμα για κάθε στάδιο υλοποίησης του έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.398, ημερομηνίας 20 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι οι αρμόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος αποφάσισαν όπως οι συσκευασίες των αυγών που προέρχονται από πτηνοτροφεία που δε 
συμμορφώθηκαν με τις απαιτήσεις της νέας ευρωπαϊκής νομοθεσίας για τις κλωβοστοιχίες φέρουν ξεχωριστή 
επισήμανση με μία κόκκινη κουκκίδα.  Με βάση την κοινοτική Οδηγία, απαγορεύεται η πώληση αυγών από 
κότες που εκτρέφονται σε παλαιά συστήματα κλωβοστοιχιών από την 1η Ιανουαρίου 2012. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τη συγκεκριμένη 
απόφαση και να καταθέσει στη Βουλή των Αντιπροσώπων τη λίστα των πτηνοτροφείων που δεν έχουν 
συμμορφωθεί με τις απαιτήσεις της ευρωπαϊκής νομοθεσίας για τις κλωβοστοιχίες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.399, ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ρούλας Μαυρονικόλα 

 «Το τελευταίο διάστημα έχουμε γίνει δέκτες πληροφοριών από ενδιαφερομένους περί αλλαγών στον 
τρόπο παροχής του επιδόματος μονογονιού. 

 Ως αποτέλεσμα αυτής της εξέλιξης μάλιστα, παρατηρείται καθυστέρηση στην καταβολή του σχετικού 
επιδόματος για το 2011, αλλά και μεγάλη αναστάτωση μεταξύ των δικαιούχων. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει το σώμα για τα ακόλουθα: 

1. Ευσταθούν οι πληροφορίες ότι η παραχώρηση του επιδόματος μονογονιού γίνεται πλέον μέσω του 
Υπουργείου Οικονομικών; 
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2. Στο πλαίσιο ποιων διαδικασιών, συνθηκών και προϋποθέσεων θα παραχωρείται το επίδομα; 

3. Μέχρι την ολοκλήρωση των αναγκαίων διαδικασιών, πότε αναμένεται να καταβληθεί το ήδη 
καθυστερημένο επίδομα του προηγούμενου χρόνου; 

4. Υπάρχει αλλαγή στα κριτήρια παραχώρησης του επιδόματος μονογονιού;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.400, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο έχει 
μελετηθεί η δυνατότητα παραχώρησης άδειας μητρότητας σε γυναίκες οι οποίες καταφεύγουν σε εξωσωματική 
μέθοδο γονιμοποίησης για απόκτηση παιδιού για όσο χρονικό διάστημα απαιτεί η μέθοδος αυτή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.401, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για: 

1. τα κριτήρια επιδότησης άτεκνων ζευγαριών που καταφεύγουν στην εξωσωματική μέθοδο γονιμοποίησης 
για απόκτηση παιδιού, 

2. τον αριθμό των άτεκνων ζευγαριών που αποτείνονται για επιδότηση στο πρόγραμμα αυτό και 

3. το συνολικό κονδύλι που δαπανήθηκε για το σκοπό αυτό το 2011.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.402, ημερομηνίας 25 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου Δίπλαρου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το θέμα που 
αφορά στην ολοκλήρωση των έργων επιδιόρθωσης στην οδό Βασιλίσσης Σοφίας στα Κάτω Πολεμίδια και 
συγκεκριμένα από τα φώτα της Βιομηχανικής Περιοχής Ύψωνα μέχρι τα φώτα του Γενικού Νοσοκομείου 
Λεμεσού. 

 Το έργο αυτό παραμένει σε εκκρεμότητα, με αποτέλεσμα η καθυστέρηση που παρατηρείται στην 
ολοκλήρωση της επισκευής του συγκεκριμένου δρόμου να προκαλεί σοβαρά οικονομικά προβλήματα στους 
ιδιοκτήτες των καταστημάτων της περιοχής, αφού καθιστά πολύ δύσκολη την πρόσβαση των πελατών σ’ αυτά, 
αλλά και γενικότερα την ομαλή διεξαγωγή των εργασιών τους.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.739, ημερομηνίας 20 Απριλίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με αρ. Ερ. 
23.06.009.05.01.739 ημερομηνίας 06/05/2011, σχετικά με επερώτηση για τη νομοθεσία που διέπει την 
κατασκευή κυματοθραυστών και τις ποιοτικές τους προδιαγραφές και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η Κυπριακή Νομοθεσία καθορίζει δύο Αρμόδιες Αρχές για την αδειοδότηση της κατασκευής 
κυματοθραυστών. Σύμφωνα με τον περί Αποβαθρών Νόμο, Αρμόδια Αρχή για την παραχώρηση άδειας για την 
κατασκευή θαλάσσιων τεχνικών έργων είναι ο Υπουργός Εσωτερικών, ο οποίος εξουσιοδοτεί τον οικείο 
Έπαρχο και στις περιπτώσεις που το έργο εμπίπτει σε Λιμενική Περιοχή Αρμόδια Αρχή είναι η Αρχή Λιμένων 
Κύπρου. 

3. Πέραν των πιο πάνω, σύμφωνα με τον Περί Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον Νόμο (Νόμος 
140(Ι)/2005), πρέπει να ετοιμαστεί Μελέτη Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον (ΜΕΕΠ), η οποία θα 
πρέπει να κατατεθεί στο Τμήμα Περιβάλλοντος, που είναι η αρμόδια αρχή για τέτοιου είδους μελέτες, για 
εξασφάλιση της σχετικής έγκρισης. 

4. Όσον αφορά τις ποιοτικές τους προδιαγραφές και τα τεχνικά χαρακτηριστικά του έργου, αυτά 
καθορίζονται από τους Μελετητές ανάλογα με την περίπτωση. Σημειώνεται επίσης ότι οι τεχνικές 
προδιαγραφές που εφαρμόζονται στην κατασκευή κυματοθραυστών έχουν εναρμονιστεί και συνάδουν πλήρως 
με τα Ευρωπαϊκά Πρότυπα (CYS ΕΝ 13383-1).» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.744, ημερομηνίας 21ης Απριλίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 13/5/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα εξής: 
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1. Η διαμόρφωση των νέων Αναλυτικών Προγραμμάτων αποτέλεσε ένα δημόσιο εγχείρημα αφού σε όλα τα 
στάδια της εξέλιξης της διαδικασίας μπορούσε να συμμετέχει ελεύθερα ο κάθε πολίτης που το 
επιθυμούσε. Όπως είναι ήδη γνωστό τα τελικά Προγράμματα Σπουδών των διαφόρων γνωστικών 
αντικειμένων διαμορφώθηκαν και παραδόθηκαν στο Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού από την 
Επιτροπή Διαμόρφωσης Αναλυτικών Προγραμμάτων και τις 21 υποεπιτροπές που συστάθηκαν για το 
σκοπό αυτό στις οποίες συμμετείχαν εθελοντικά 53 πανεπιστημιακοί από την Κύπρο και την Ελλάδα, 
επιθεωρητές των Διευθύνσεων Μέσης Γενικής, Μέσης Τεχνικής και Επαγγελματικής και Δημοτικής 
Εκπαίδευσης του Υπουργείου και πέραν των 400 εκπαιδευτικών δημοτικής και μέσης εκπαίδευσης. 

2. Τα πιο πάνω Προγράμματα Σπουδών, όπως επίσης είναι ήδη γνωστό από τις αρχές της περσινής 
σχολικής χρονιάς, βρίσκονται, σε αυτό το στάδιο της εκπαιδευτικής μεταρρύθμισης, στη φάση της εκ 
νέου και στην πράξη αξιολόγησής τους, μέσα από τη σταδιακή εφαρμογή τους στις σχολικές μονάδες και 
την επιμόρφωση που προσφέρεται στους εκπαιδευτικούς. Στόχος της όλης προσπάθειας είναι να 
εντοπιστούν εκείνες οι πτυχές τους που χρήζουν συμπλήρωσης ή/και βελτιώσεων ώστε, με το τέλος της 
φετινής σχολικής χρονιάς, όλα τα Προγράμματα Σπουδών να πάρουν την τελική τους μορφή. Νοείται 
πως σε όλη αυτή τη διαδικασία ο κάθε εκπαιδευτικός ή η κάθε ομάδα εκπαιδευτικών, έχουν το δικαίωμα 
να απευθυνθούν στις αρμόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου, που ανέλαβαν την προώθηση των νέων 
Αναλυτικών Προγραμμάτων, και να καταθέσουν τις εισηγήσεις τους για την τελική μορφή τους. 

3. Πέρα από την τελική διαμόρφωση των νέων Α.Π. τη φετινή σχολική χρονιά αναμένεται και η 
ολοκλήρωση του διαλόγου για το νέο Ωρολόγιο Πρόγραμμα της Μέσης Εκπαίδευσης. Ήδη όλοι οι 
σύνδεσμοι καθηγητών της ΟΕΛΜΕΚ είχαν την ευκαιρία να συζητήσουν με τον Πρόεδρο της Επιτροπής 
Διαμόρφωσης των νέων Α.Π. και να καταθέσουν τις απόψεις τους για τη νέα δομή της δευτεροβάθμιας 
εκπαίδευσης. Όπως έχει ήδη δεσμευτεί το Υπουργείο, πριν από την κατάθεση της τελικής πρότασης για 
τα νέα Ω.Π., θα λάβει υπόψη του όλες τις απόψεις και εισηγήσεις που κατατέθηκαν στα πλαίσια του 
διαλόγου που διεξάγεται τα τελευταία τρία χρόνια και θα τηρήσει την εξαρχής δέσμευσή του ότι καμιά 
ειδικότητα εκπαιδευτικών Μέσης Εκπαίδευσης δεν θα απαξιωθεί ή θα χάσει διδακτικό χρόνο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.036, ημερομηνίας 24 Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση, με αρ. 23.06.009.05.02.036 και ημερομηνία 24.6.2011, που υποβλήθηκε 
από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή 
σας ημερομηνίας 11.7.2011 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Ενόψει των προβλημάτων, που παρουσιάστηκαν λόγω των έντονων βροχοπτώσεων, στο οροπέδιο και 
την περιοχή κάτω από τον Προφήτη Ηλία, στην κοινότητα Ορόκληνης, έγιναν συσκέψεις του Κοινοτικού 
Συμβουλίου Ορόκληνης με τα εμπλεκόμενα Τμήματα Πολεοδομίας και Οικήσεως και Δημοσίων Έργων, 
με τη συμμετοχή και ιδιώτη Μελετητή. 

(β) Το Κοινοτικό Συμβούλιο Ορόκληνης ανάθεσε σε ιδιώτη Μελετητή την αποτύπωση της περιοχής και των 
υφιστάμενων συστημάτων αποχέτευσης των νερών της βροχής, την ετοιμασία υδρολογικής μελέτης και 
υποβολή πρότασης και σχεδίων, ώστε να καταστεί δυνατή η κατασκευή του δρόμου από την κοινότητα 
προς τον Προφήτη Ηλία, και παράλληλα η λήψη μέτρων για προστασία των ιδιοκτησιών. 

(γ) Η μελέτη αναμένεται να είναι έτοιμη πολύ σύντομα και, αφού εγκριθεί από τις αρμόδιες Υπηρεσίες, θα 
μελετηθούν οι τρόποι υλοποίησης των αναγκαίων μέτρων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.073, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ανδρέα Κυπριανού 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.01.073, ημερομηνίας 15 Σεπτεμβρίου, 2011, 
σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Οι ενέργειες στις οποίες προβαίνει η Αστυνομία για σκοπούς πρόληψης και καταστολής του φαινομένου 
των κλοπών μετάλλων από κατοικίες και ανεγειρόμενες οικοδομές, είναι οι ακόλουθες: 

• Ενημερώνει το κοινό ώστε να λαμβάνει τις αναγκαίες προφυλάξεις της περιουσίας του. 

• Το Γραφείο Πρόληψης Εγκλήματος προβαίνει σε συχνές συσκέψεις με εκπροσώπους των εμπόρων 
παλαιών μετάλλων με εισηγήσεις για ελέγχους υπόπτων προσώπων και ενημέρωση της Αστυνομίας 
από αυτούς. 

• Αυξήθηκαν οι περιπολίες και ο έλεγχος υπόπτων οχημάτων. 

• Διοργανώνονται συντονισμένες επιχειρήσεις για πάταξη του φαινομένου από διάφορες υπηρεσίες. 
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• Το φαινόμενο συζητείται επανειλημμένα στην ομάδα Επαφής Σοβαρού Εγκλήματος, όπου 
ανταλλάσσονται πληροφορίες και απόψεις για καταπολέμηση του συγκεκριμένου εγκλήματος. 

• Η Αστυνομία προέβη σε εισηγήσεις για αλλαγή της Νομοθεσίας, για πιο αποτελεσματικό έλεγχο των 
εμπόρων παλαιών μετάλλων. 

3. Σχετικά με την αναφορά ότι αλλοδαποί καίνε σκυβαλότοπους με σκοπό την αποκομιδή μετά την καύση 
των πιο πάνω μετάλλων, οι σκυβαλότοποι είναι μεταξύ των χώρων τους οποίους οι δράστες προτιμούν να 
χρησιμοποιούν για να λιώνουν τα πλαστικά καλώδια με σκοπό να εξάγουν το χαλκό μέσα από αυτά. Ο 
κυριότερος λόγος που χρησιμοποιούνται οι χώροι αυτοί είναι για να μην κινήσουν τις υποψίες των αρμοδίων 
Αρχών, καθότι πολύ συχνά γίνεται καύση άχρηστων υλικών σε τέτοιους χώρους. Τα πιο πάνω επιβεβαιώνουν 
πληροφορίες που κατά καιρούς διαβιβάζονται στην Αστυνομία ή ακόμα και μαρτυρίες προσώπων που 
συνελήφθηκαν για διάπραξη τέτοιων αδικημάτων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.078, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2011, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερ. 13/09/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ 
τα ακόλουθα: 

 Στο Νοσοκομείο Κυπερούντας ήταν τοποθετημένη μία Ανώτερη Ιατρική Λειτουργός η οποία 
αφυπηρέτησε τον Νοέμβριο του 2010. 

 Το Τμήμα Ιατρικών Υπηρεσιών ανέθεσε καθήκοντα Υπεύθυνου του Νοσοκομείου Κυπερούντας στον 
αρχαιότερο Ιατρικό Λειτουργό 1ης Τάξης τον Δρα Ανδρέα Καυκαλιά, εν αναμονή της πλήρωσης των κενών 
θέσεων Ανώτερου Ιατρικού Λειτουργού. Με την ολοκλήρωση της διαδικασίας, το Τμήμα Ιατρικών Υπηρεσιών 
και Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας μελετά το ενδεχόμενο εντός του 2012 να τοποθετήσει Ανώτερο Ιατρικό 
Λειτουργό στο Νοσοκομείο Κυπερούντας. 

 Όσον αφορά το θέμα της κάλυψης του Νοσοκομείου Κυπερούντας με Ορθοπεδικό Ιατρό, σας 
πληροφορούμε ότι αυτό συνεπάγεται αυτόματα και πρόσληψη ιατρικού προσωπικού άλλων ειδικοτήτων 
(αναισθησιολόγων κ.λπ.) και δεδομένης της υφιστάμενης δημοσιονομικής πολιτικής επί του παρόντος δεν θα 
μπορέσει να υλοποιηθεί. Το αίτημα έχει καταγράφει και θα μελετηθεί μεταγενέστερα όταν οι συνθήκες το 
επιτρέψουν.» 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.125, ημερομηνίας 16 Σεπτεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερ. 23/09/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ 
ότι με την έγκριση των προϋπολογισμών για την Υγεία για το έτος 2012 η πρόσληψη Ρευματολόγου για τα 
Νοσοκομεία Λεμεσού και Πάφου είναι στις άμεσες προτεραιότητές μας.  Θα επανέλθουμε για να σας 
ενημερώσουμε σχετικά για τις εξελίξεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.174, ημερομηνίας 29 Σεπτεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερ. 07/10/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ 
τα ακόλουθα: 

 Το Κέντρο Υγείας Κάτω Πύργου είναι κέντρο παροχής Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας και παρέχει 
ιατροφαρμακευτική περίθαλψη στους κατοίκους της Κοινότητας. 

 Είναι στελεχωμένο με δύο (2) Ιατρικούς Λειτουργούς Γενικής Ιατρικής, τέσσερεις (4) Νοσηλευτικούς 
Λειτουργούς, ένα (1) μόνιμο Οδηγό Ασθενοφόρου, δύο (2) Φαρμακοποιούς και μία (1) Καθαρίστρια. 

 Κατά το 2009 αποφασίστηκε με απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου η ανέγερση καινούργιου κτιρίου 
για το Κέντρο Υγείας Κάτω Πύργου. Η εκτίμηση της δαπάνης ανερχόταν στα €3,700,000. Το Υπουργείο Υγείας, 
ενώ είχε συμπεριλάβει πρόταση στους προϋπολογισμούς του 2010 και 2011, για την ανέγερση του Κέντρου 
Υγείας, δεν έγινε αποδεκτή από το Υπουργείο Οικονομικών λόγω της περιοριστικής δημοσιονομικής πολιτικής 
του κράτους. 

 Σε πρόσφατη επίσκεψη του Υπουργού Υγείας στον Κάτω Πύργο Τυλληρίας η οποία πραγματοποιήθηκε 
στις 04/10/2011, με τη σύμφωνη γνώμη του Κοινοτάρχη Κάτω Πύργου, αποφασίσθηκε όπως το Κέντρο Υγείας 
Κάτω Πύργου ανακαινισθεί ριζικά και ως εκ τούτου αναμένεται από το Τμήμα Δημοσίων Έργων η καταγραφή 
των εργασιών και η εκτίμηση της δαπάνης ώστε να ξεκινήσουν οι διαδικασίες για τη πλήρη ανακαίνιση του 
Κέντρου Υγείας. 
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 Σημειώνεται ότι στο Κέντρο Υγείας Κάτω Πύργου υπάρχει όλος ο απαραίτητος σύγχρονος ιατρικός 
εξοπλισμός για παροχή Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας και έχει πρόσφατα σταλεί και καινούργιο 
ασθενοφόρο. 

 Στο παρόν στάδιο το Κέντρο Υγείας Κάτω Πύργου είναι επαρκώς στελεχωμένο και κατάλληλα 
εξοπλισμένο ώστε να παρέχει στους κατοίκους την απαιτούμενη ιατροφαρμακευτική περίθαλψη.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.185, ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 

κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. ερ. 23.06.010.01.185 και ημερ. 14/10/2011, σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Μετά τη δημοσίευση του περί Τροφίμων (Έλεγχος και Πώληση) (Τροποποιητικού) (Αρ. 2) Νόμου του 
2011 στην Επίσημη Εφημερίδα της Δημοκρατίας, δηλαδή του νόμου που προνοεί την τοποθέτηση των 
Γενετικά Τροποποιημένων Τροφίμων σε ξεχωριστά ράφια, είχαν δοθεί οδηγίες προς όλους τους 
Υγειονομικούς Λειτουργούς/Επιθεωρητές σε πρώτο στάδιο να ενημερώσουν κατάλληλα τις 
επηρεαζόμενες επιχειρήσεις ενώ σε κατοπινό στάδιο να ελέγξουν την εφαρμογή της εν λόγω πρόνοιας. 

2. Ταυτόχρονα είχε σταλεί επιστολή στο ΚΕΒΕ και στην ΟΕΒ ενημερώνοντας τους για τη δημοσίευση της 
εν λόγω τροποποίησης καθώς και την υποχρέωση των επηρεαζόμενων επιχειρήσεων όπως 
εφαρμόσουν την πρόνοια αυτή. 

3. Περαιτέρω, διενεργήθηκαν από τις Υγειονομικές Υπηρεσίες στοχευμένοι έλεγχοι για το θέμα αυτό σε 63 
επιχειρήσεις που πωλούν συσκευασμένα τρόφιμα (υπεραγορές και μικρά καταστήματα πώλησης 
συσκευασμένων τροφίμων). Κατά τους ελέγχους αυτούς παρατηρήθηκε πως στις πλείστες περιπτώσεις 
υπήρξε πλήρης συμμόρφωση των επιχειρηματιών με την υπ’ αναφορά νομοθεσία. Μικρά προβλήματα 
παρατηρήθηκαν στην μη τοποθέτηση της σχετικής σήμανσης στην Τούρκικη γλώσσα. Επιπλέον είναι 
σημαντικό να αναφερθεί πως πολλές επιχειρήσεις δεν πωλούν γενετικά τροποποιημένα τρόφιμα ή 
τρόφιμα που περιέχουν γενετικά τροποποιημένα συστατικά. 

4. Εν κατακλείδι σας πληροφορώ πως οι Υγειονομικές Υπηρεσίες συνεχίζουν τους ελέγχους και εκεί που 
εντοπίζονται μη συμμορφώσεις λαμβάνονται όλα τα ενδεικνυόμενα μέτρα. 

 Παραμένουμε στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε επιπρόσθετες πληροφορίες χρειαστείτε επί του 
συγκεκριμένου θέματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.233, ημερομηνίας 27 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Φιλοδώρημα προς τον Εργολάβο για την επίσπευση της κατασκευής του έργου της διαπλάτυνσης του 
αυτοκινητοδρόμου Λευκωσίας-Λεμεσού μεταξύ Πέρα Χωρίου και Λευκωσίας σε έξι λωρίδες κυκλοφορίας 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με αρ. φακ. Ερ. 
23.06.010.01.233 και ημερομηνία 3/11/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1ον Ερώτημα:  «Για το συνολικό κόστος του έργου και τα κριτήρια βάσει των οποίων αποφασίστηκε το ύψος του 
τόσο μεγάλου φιλοδωρήματος στον κατασκευαστή» 

 Το συνολικό κόστος για τη μελέτη και κατασκευή του τμήματος του δρόμου μεταξύ Αλάμπρας και 
Λατσιών υπολογίζεται να ανέλθει τελικά σε €41,7 εκ. περίπου και αναλύεται ως εξής: 

 

Αρχικό ποσό συμβολαίου 

Ποσό που θα πληρωθεί 
περ/νων ΦΠΑ και 

αναπροσαρμογών στις 
τιμές 

 

Φιλοδώρημα 

 

ΣΥΝΟΛΟ 

€32.393.000 + ΦΠΑ €37.629.000 €4.104.000 €41.733.000 

  
 Το ύψος του φιλοδωρήματος προς τον εργολάβο βασίστηκε σε υπολογισμούς του κόστους στην 
οικονομία που θα προκαλούσε η τυχόν καθυστέρηση στη συμπλήρωση του έργου αφού λήφθηκε υπόψη η 
αρχική εκτίμηση η οποία ανερχόταν σε €44.000.000 και ο συμβατικός χρόνος συμπλήρωσης του ο οποίος ήταν 
33 μήνες. Το ποσό αυτό είχε υπολογιστεί σε €15.000 την ημέρα. Επίσης συνυπολογίστηκε το κόστος 
διαχείρισης του συμβολαίου για το Τ.Δ.Ε. που ανερχόταν σε €3.000 ημερησίως. Η διαφορά, των €12.000, είναι 
το ποσό που περιλήφθηκε στο συμβόλαιο σαν φιλοδώρημα ούτως ώστε ο εργολάβος να έχει κίνητρο για την 
επίσπευση της κατασκευής του έργου με τον όρο ότι θα απορροφούσε τις οποιεσδήποτε καθυστερήσεις 
προέκυπταν και δεν θα υπέβαλλε απαιτήσεις.  Από την τιμή της προσφοράς, που είναι σημαντικά πιο χαμηλή 
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από την εκτίμηση, είναι φανερό ότι ο εργολάβος αξιολόγησε τη δυνατότητά του να εισπράξει το ποσό του 
φιλοδωρήματος και το έλαβε υπόψη στην κοστολόγηση του έργου. 

2ον Ερώτημα:  «Αν n επίσπευση της κατασκευής του έργου επιφέρει τόσο μεγάλο οικονομικό όφελος στην 
κυβέρνηση που να δικαιολογεί το ύψος του φιλοδωρήματος» 

 Στον αυτοκινητόδρομο Λευκωσίας-Λεμεσού, τμήμα από την αερογέφυρα Λατσιών μέχρι την Αγία 
Βαρβάρα, διακινούνται σήμερα 63,500 περίπου οχήματα ημερησίως. Κατά την πρωινή ώρα αιχμής 
διακινούνται 3,300-3,700 οχήματα την ώρα προς Λευκωσία και κατά την απογευματινή ώρα αιχμής, ιδιαίτερα 
τις Παρασκευές 3,000 οχήματα την ώρα. Η μεγαλύτερη ωριαία κυκλοφορία παρουσιάζεται την ημέρα του Αγίου 
Πνεύματος (Κατακλυσμός) με 4,000 οχήματα την ώρα ενώ κατά τις Κυριακές την καλοκαιρινή περίοδο η 
κυκλοφορία προς Λευκωσία, μεταξύ 17:00-22:00 ανέρχεται κατά μέσο όρο στις 2,500 οχήματα την ώρα. 

 Με βάση τα οφέλη που προκύπτουν από την εξοικονόμηση του χρόνου διακίνησης των οδηγών και των 
επιβατών, της μείωσης των οδικών δυστυχημάτων καθώς και των λειτουργικών εξόδων/συντήρηση οχημάτων, 
υπολογίζεται ότι το όφελος στην Οικονομία για το 2012 θα είναι γύρω στα €7,0 εκ. και αυξάνονται χρόνο με το 
χρόνο φτάνοντας τα €20,0 εκ. το 2030, σε σημερινές τιμές. 

 Τα πιο πάνω αναλύονται σε €15.070,00 όφελος την ημέρα για το 2011 και €19.000,00 περίπου την 
ημέρα για το 2012. 

 Ένα άλλο μεγάλο όφελος που προκύπτει, είναι ότι τα έργα που περιλαμβάνουν φιλοδώρημα, σε 
περίπτωση έγκαιρης συμπλήρωσης, είναι ότι ολοκληρώνονται χωρίς να υποβάλλονται οποιεσδήποτε 
απαιτήσεις από τον εργολάβο. Με το φιλοδώρημα λοιπόν επιτυγχάνεται διπλός στόχος. Εστιάζεται η προσοχή 
του εργολάβου στην έγκαιρη συμπλήρωση των εργασιών και ο εργολάβος δεν προσπαθεί να κερδίσει 
παρατάσεις χρόνου ούτε υποβάλλει οποιεσδήποτε απαιτήσεις γιατί σε τέτοια περίπτωση χάνει το δικαίωμα του 
για φιλοδώρημα. Οι απαιτήσεις εργολάβων απορροφούν πάρα πολύ χρόνο από τον Μηχανικό του έργου 
καθώς και από την Τμηματική και Κεντρική Επιτροπή Αλλαγών και Απαιτήσεων. Ενίοτε μάλιστα καταλήγουν σε 
διαιτησίες που διαρκούν χρόνια. 

 Πέραν των πιο πάνω θα πρέπει να ληφθεί υπόψη και ως όφελος τα έξοδα της περιοδικής συντήρησης 
και βελτίωσης του οδοστρώματος που θα απαιτείτο σε περίπτωση μη αναβάθμισης του αυτοκινητόδρομου, 
που πιθανόν να ανήρχετο σε €6,0 εκ., γύρω στο 2013.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.262, ημερομηνίας 10 Νοεμβρίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.01.262, ημερομηνίας 6 Δεκεμβρίου, 2011, 
σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση και συγκεκριμένα την αναφορά ότι το Επαρχιακό Δικαστήριο Λευκωσίας 
καταδίκασε τα Βρετανό Γκάρι Ρομπ σε ποινή φυλάκισης δέκα μηνών για κατηγορίες που σχετίζονται με το 
σφετερισμό ελληνοκυπριακών περιουσιών στα κατεχόμενα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Από έρευνα που διεξάχθηκε από την Αστυνομία, διαπιστώθηκε ότι το αναφερόμενο άτομο διώχτηκε 
ενώπιον Δικαστηρίου και καταδικάστηκε για το αδίκημα της «παράνομης κατοχής, καλλιέργειας, νομής ή 
χρήσης γης», κατά παράβαση του άρθρου 281(1) του Κεφ. 154. Σύμφωνα με το εν λόγω άρθρο, όποιος 
κατέχει, καλλιεργεί, νέμεται ή χρησιμοποιεί με οποιονδήποτε τρόπο (α) γη εγγεγραμμένη επί ονόματι άλλου (β) 
γη, σχετικά με την οποία κατατέθηκε στο Κτηματολογικό Γραφείο σύμβαση πώλησης, δυνάμει των διατάξεων 
του περί Πωλήσεως Γαιών (Ειδική Εκτέλεσις) Νόμου, από τον αγοραστή αυτής, χωρίς τη συναίνεση του 
εγγεγραμμένου ιδιοκτήτη ή των κληρονόμων του ή του αγοραστή από τους κληρονόμους του, ανάλογα με την 
περίπτωση, είναι ένοχος πλημμελήματος και υπόκειται σε φυλάκιση δυο χρόνων ή σε χρηματική ποινή που δεν 
υπερβαίνει τις πέντε χιλιάδες λίρες ή και στις δυο αυτές ποινές. 

3. Όσον αφορά τη παράνομη αγοραπωλησία Ελληνοκυπριακών περιουσιών στα κατεχόμενα, 
επισημαίνεται ότι πέρα από το άρθρο 281 του Κεφ. 154, πρόνοια για δόλιες συναλλαγές σε ακίνητη περιουσία 
που ανήκει σε άλλον, υπάρχει και στο άρθρο 303Α του Κεφ. 154. Συγκεκριμένα στο εν λόγω άρθρο αναφέρεται 
ότι το πρόσωπο το οποίο, με σκοπό καταδολίευσης, συναλλάττεται σε ακίνητη περιουσία που ανήκει σε άλλο 
είναι ένοχο κακουργήματος και υπόκειται σε φυλάκιση εφτά χρόνων. 

4. Για τα εν λόγω άρθρα δεν έχει μέχρι σήμερα υποβληθεί εισήγηση για αύξηση της προβλεπόμενης 
ποινής.» 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.266, ημερομηνίας 15 Νοεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Κερύνειας κ. Μάριου Μαυρίδη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Κερύνειας κ. Μ. Μαυρίδης με αρ. 
23.06.010.01.266, η οποία αποστάληκε με επιστολή σας ημερομηνίας 21/11/2011, και σας πληροφορώ για τα 
ακόλουθα: 
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(α) Μετά από συμφωνία του Υπουργείου Εσωτερικών με τον Οργανισμό Χρηματοδότησης Στέγης (ΟΧΣ), οι 
εκτοπισθέντες στους οποίους έχει παραχωρηθεί κρατικό οικόπεδο αυτοστέγασης, έχουν τη δυνατότητα, 
χρησιμοποιώντας το έγγραφο της “Άδειας Χρήσης” του οικοπέδου που υπογράφεται μεταξύ του 
δικαιούχου και του οικείου Επάρχου, να δεσμεύσουν στον ΟΧΣ το υπό αναφορά οικόπεδο για την 
παραχώρηση δανείου για σκοπούς ανέγερσης κατοικίας. 

(β) Η πιο πάνω διαδικασία εξακολουθεί να ισχύει χωρίς να έχει σημειωθεί οποιαδήποτε τροποποίηση. 

(γ) Ανεξάρτητα από τα πιο πάνω, το Υπουργείο Εσωτερικών δεν μπορεί να φέρει οποιαδήποτε ευθύνη για 
την πολιτική που ακολουθείται από άλλα χρηματοπιστωτικά ιδρύματα ούτε και για τους όρους που 
επιβάλλονται για την παραχώρηση δανείου σε κάποιο αιτητή/αιτήτρια, δεδομένου ότι αυτό αφορά 
αποκλειστικά στην ευθύνη και αρμοδιότητα του χρηματοπιστωτικού ιδρύματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012 της Υπουργού Εξωτερικών κ. Ερατώς Κοζάκου 
Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.275, ημερομηνίας 18 Νοεμβρίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφορικά με την επιστολή σας με στοιχεία Ερ. 23.06.010.01.275, ημερομηνίας 28 Νοεμβρίου 2011, 
ως προς τις ενέργειες της κυβέρνησης της Κυπριακής Δημοκρατίας σε σχέση με τις προθέσεις της Τουρκίας για 
κατασκευή εργοστασίων πυρηνικής ενέργειας, σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Η κυβέρνηση της Κυπριακής Δημοκρατίας έχει εγείρει το συγκεκριμένο ζήτημα επανειλημμένα σε 
διάφορα διεθνή φόρα και κυρίως εντός του πλαισίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Κατά τη Σύνοδο του Έκτακτου 
Συμβουλίου Υπουργών Ενέργειας της Ε.Ε., στις 21 Μαρτίου 2011, η Κύπρος εξέφρασε την έντονη αντίδραση 
και ανησυχία της για το πυρηνικό πρόγραμμα της Τουρκίας, ιδιαίτερα σε σχέση με τους σχεδιασμούς της για 
ανέγερση εργοστασίου πυρηνικής ενέργειας στη σεισμογενή περιοχή Άκκιουγιου. Τονίσθηκε ειδικά η 
απροθυμία της Τουρκίας να αναθεωρήσει ή να αναβάλει το σχεδιασμό και την ενδεχόμενη υλοποίηση του 
συγκεκριμένου εργοστασίου πυρηνικής ενέργειας. Η Κύπρος ζήτησε επίσπευση της υιοθέτησης και εφαρμογής 
της Οδηγίας 2009/71/Ευρατόμ του Συμβουλίου της 25ης Ιουνίου 2009, περί θεσπίσεως κοινοτικού πλαισίου για 
την πυρηνική ασφάλεια πυρηνικών εγκαταστάσεων, από το σύνολο των κρατών μελών της Ε.Ε. όπως και 
ουσιώδεις πρόνοιες της Οδηγίας αυτής εφαρμοστούν από τρίτες χώρες με τις οποίες η Ευρωπαϊκή Ένωση 
γειτνιάζει. 

 Οι θέσεις αυτές εκφράστηκαν εκ νέου στη διάρκεια του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου της 28ης Μαρτίου 2011 
από τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας κο Δημήτρη Χριστόφια, ο οποίος υποστήριξε την ανάγκη υιοθέτησης μιας 
συλλογικής προσέγγισης από την Ευρωπαϊκή Ένωση έτσι ώστε να ασκηθεί η δέουσα πίεση προς την Τουρκία 
για αναθεώρηση των σχεδιασμών της. Ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας είχε εκφράσει επίσης ικανοποίηση για την 
υιοθέτηση στην εν λόγω Σύνοδο συμπερασμάτων όπου υπογραμμιζόταν η ανάγκη επίτευξης των υψηλοτέρων 
επιπέδων πυρηνικής ασφάλειας τόσο στο εσωτερικό της Ένωσης όσο και διεθνώς. 

 Στο ίδιο πλαίσιο, δηλαδή αυτό της E.E., η Κύπρος ήταν μεταξύ των κρατών-μελών που εργάστηκαν 
επιτυχώς προς ενδυνάμωση του λεκτικού των συμπερασμάτων στο Συμβούλιο Γενικών Υποθέσεων της 5ης 
Δεκεμβρίου 2011 αναφορικά με την ανάγκη εμπλοκής και συνεργασίας των χωρών που γειτνιάζουν με την 
Ε.Ε., περιλαμβανομένης βεβαίως και της Τουρκίας, στο θέμα αξιολόγησης της ασφαλούς λειτουργίας 
πυρηνικών αντιδραστήρων με αυστηρά κριτήρια και τη συνέχιση των εργασιών σε σχέση με τα μέτρα 
πυρηνικής προστασίας. 

 Υπενθυμίζεται συναφώς ότι στα πλαίσια των ενταξιακών διαπραγματεύσεων της Τουρκίας με την E.E., 
το άνοιγμα του σχετικού με το πιο πάνω θέμα Κεφαλαίου, υπ’ αρ. 15: Ενέργεια, έχει ανασταλεί, συνεπεία της 
Δήλωσης της Κυπριακής Δημοκρατίας το Δεκέμβριο του 2009. Η δε Ευρωπαϊκή Επιτροπή, στην Έκθεση 
Προόδου που εξέδωσε για την Τουρκία στις 12 Οκτωβρίου 2011, ψέγει την Τουρκία για την περιορισμένη 
πρόοδο που είχε να επιδείξει όσον αφορά στην υιοθέτηση εσωτερικής νομοθεσίας προς ευθυγράμμιση με τα 
πρότυπα της E.E. επί θεμάτων πυρηνικής ενέργειας και ασφάλειας. 

 Επιπρόσθετα, οι έντονες ανησυχίες της Κυπριακής Δημοκρατίας και η επιτακτική ανάγκη για ουσιαστική 
βελτίωση των προαναφερθέντων προτύπων ασφάλειας εκφράστηκαν επανειλημμένα και από το βήμα της 
Γενικής Συνέλευσης του Διεθνούς Οργανισμού Ατομικής Ενέργειας, αλλά και από τον ίδιο τον Πρόεδρο της 
Κυπριακής Δημοκρατίας κο Δημήτρη Χριστόφια στη συνάντηση υψηλού επιπέδου για θέματα πυρηνικής 
ασφάλειας που είχε συγκαλέσει ο Γενικός Γραμματέας του ΟΗΕ κος Ban Ki-moon στις 22 Σεπτεμβρίου 2011 
στη Νέα Υόρκη, στο περιθώριο της Γενικής Συνέλευσης του ΟΗΕ.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.306, ημερομηνίας 5 

Δεκεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 23.06.010.01.306 και 
ημερομηνία 5 Δεκεμβρίου 2011, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 12 Δεκεμβρίου 2011, σχετικά με τα λατομικά δικαιώματα της κοινότητας Καλού 
Χωριού Κλήρου από τη λειτουργία του λατομείου Φαρμακά και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 
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1. Η Κοινότητα Καλού Χωριού Κλήρου δεν επηρεάζεται από τη λειτουργία του λατομείου και της 
σκυροθραυστικής μονάδας του λατομείου Φαρμακά το οποίο βρίσκεται αποκλειστικά εντός των 
κοινοτικών ορίων Φαρμακά. Ο επηρεασμός του Καλού Χωριού προέρχεται μόνο από τη μεταφορά των 
λατομικών υλικών και προς τούτο παραχωρείται στην Κοινότητα το 8% των λατομικών δικαιωμάτων που 
κατανέμονται στις γειτονικές του λατομείου Κοινότητες, δηλαδή ποσό που ανέρχεται πέραν των 20,000 
Ευρώ το χρόνο. Σημειώνεται περαιτέρω ότι το πρόβλημα της όχλησης του Καλού Χωριού από τη 
μεταφορά των λατομικών υλικών θα επιλυθεί οριστικά με την κατασκευή δρόμου, που μελετάται από το 
Τμήμα Δημοσίων Έργων, ο οποίος θα ξεκινά από το δρόμο Φαρμακά-Καλού Χωριού στο ύψος του 
λατομείου και θα καταλήγει στο δρόμο Παλαιχωριού-Λευκωσίας. 

2. Αναφορικά με τη δυνατότητα ανακατανομής των λατομικών δικαιωμάτων έτσι ώστε το Καλό Χωριό να 
απολαμβάνει μεγαλύτερο ποσοστό για όσο χρόνο επηρεάζεται από τη μεταφορά των λατομικών υλικών 
και σε συνέχεια σχετικών συσκέψεων υπό τον Έπαρχο Λευκωσίας, με τη συμμετοχή και των άλλων 
Κοινοτήτων που λαμβάνουν σχετικά δικαιώματα από το εν λόγω λατομείο, δεν κατέστη δυνατή η 
εξεύρεση διαφορετικής κατανομής των εν λόγω δικαιωμάτων. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Οικονομικών κ. Κίκη Καζαμία στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.307, ημερομηνίας 5 Δεκεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αριθμό Ερ. 23.06.010.01.307 και ημερομηνία 9 Δεκεμβρίου 2011 με 
την οποία έχετε διαβιβάσει αντίγραφο με ερώτημα που υπέβαλε ο αξιότιμος βουλευτής εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργος Περδίκης. Το υπό αναφορά ερώτημα αφορά κατά πόσο είναι υποχρεωτική η 
ασφαλιστική κάλυψη για τη σύναψη στεγαστικών δανείων και ποια είναι η πολιτική της κυβέρνησης σε αυτό το 
θέμα. 

2. Συναφώς, επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι το θέμα έχει διαβιβαστεί λόγω αρμοδιότητας στο Διοικητή 
της Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου. Ο Διευθυντής του Τμήματος Εποπτείας και Ρυθμίσεως Τραπεζικών 
Ιδρυμάτων της Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου, με σχετική επιστολή του προς το Υπουργείο Οικονομικών 
αναφέρει τα ακόλουθα: 

3. Αποτελεί συνήθη τραπεζική πρακτική η περίληψη στους συμβατικούς όρους χορήγησης στεγαστικών 
δανείων, της υποχρέωσης σύναψης ασφάλειας ζωής από το δανειολήπτη και η εκχώρηση των δικαιωμάτων 
που απορρέουν από την εν λόγω ασφάλεια σε όφελος της τράπεζας. Στόχος είναι να διασφαλιστεί ότι, σε 
περίπτωση θανάτου του δανειολήπτη, το δάνειο θα μπορεί να εξοφληθεί από την ασφαλιστική αποζημίωση 
ώστε να αποφευχθεί η χρήση από τις τράπεζες άλλων εξασφαλίσεων που συνήθως λαμβάνονται για τη 
χορήγηση στεγαστικών δανείων, όπως η πώληση υποθηκευμένης κατοικίας ή η ανάληψη και η εξόφληση των 
δανειακών υποχρεώσεων από τους εγγυητές (οι οποίοι συνήθως είναι ο/η σύζυγος ή/και άλλοι συγγενείς). Σε 
περίπτωση που η αποζημίωση που λαμβάνεται από την ασφάλεια δεν επαρκεί για εξόφληση του υπολοίπου 
του δανείου, τότε οι τράπεζες αντί να προχωρήσουν με τη διαδικασία εκποίησης του υποθηκευμένου ακινήτου, 
που συνήθως δημιουργεί και άλλα προβλήματα, προχωρούν σε αναδιάρθρωση του δανείου με τους νόμιμους 
κληρονόμους ή/και εγγυητές, οι οποίοι με νέα δανειακή σύμβαση που υπογράφουν με την τράπεζα, 
αναλαμβάνουν την εξόφληση του εκκρεμούντος υπολοίπου. 

4. Σε σχέση με την πολιτική που εφαρμόζει ο Οργανισμός Χρηματοδότησης Στέγης, σημειώνεται ότι 
σήμερα απαιτείται από όλους του δανειολήπτες (σε περίπτωση ζευγαριού και από τους δύο συζύγους), η 
σύναψη ασφάλειας ζωής για την χορήγηση στεγαστικού δανείου. Τέλος, σημειώνεται δε ότι το θέμα της 
ασφαλιστικής κάλυψης για χορήγηση στεγαστικών δανείων διέπεται από τις δανειακές συμβάσεις μεταξύ των 
πιστωτικών ιδρυμάτων και των δανειοληπτών και δεν αποτελεί θέμα συγκεκριμένης νομικής ή κανονιστικής 
ρύθμισης. 

5. Το Υπουργείο Οικονομικών παραμένει στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε επιπρόσθετες διευκρινίσεις 
τυχόν χρειάζεστε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.312, ημερομηνίας 5 Δεκεμβρίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.01.312 και ημερομηνία 05 Δεκεμβρίου 2011 
σχετικά με τη λήψη μέτρων για τον περιορισμό του καπνίσματος [Ν. 75(Ι)/2002], και συγκεκριμένα με το άρθρο 
11 αυτού, σύμφωνα με το οποίο απαγορεύεται το κάπνισμα από οποιοδήποτε πρόσωπο σε όχημα ιδιωτικής 
χρήσης στο οποίο επιβαίνει άτομο κάτω των δεκαέξι ετών και σας ενημερώνω ότι η Αστυνομία διεξάγει 
συχνούς ελέγχους σχετικά με το κάπνισμα στο αυτοκίνητο, προβαίνει σε καταγγελίες σε περίπτωση που 
διαπιστώσει ότι παραβιάζεται η Νομοθεσία και επιβάλλει εξώδικα πρόστιμα σύμφωνα με τη σχετική Νομοθεσία. 

2. Συγκεκριμένα για τη χρονική περίοδο από 01/01/2011 μέχρι 15/12/2011, έχουν καταγγελθεί συνολικά 9 
πρόσωπα για κάπνισμα σε όχημα ιδιωτικής χρήσης στο οποίο επέβαινε άτομο κάτω των 16 ετών και έχει 
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εισπραχθεί το ποσό των €510. Για το ίδιο αδίκημα, κατά τη διάρκεια του 2010 έχουν καταγγελθεί 32 πρόσωπα 
και το ποσό που έχει εισπραχθεί ανέρχεται στα €2.130,61.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Ιανουαρίου 2012 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.330, ημερομηνίας 14 Δεκεμβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην επιστολή σας ημερομηνίας 27 Δεκεμβρίου 2011 με αριθμό Ερ. 
23.06.010.01.330 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι η έρευνα η οποία διεξάγεται δεν έχει 
ακόμη ολοκληρωθεί. 

2. Θα σας ενημερώσουμε το συντομότερο μετά την ολοκλήρωση της εν λόγω έρευνας.» 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κεφάλαιο Τέταρτο:  Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση.  Δε θα υπάρξει συζήτηση σήμερα.   

 Λοιπόν, εδώ φτάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Η επόμενη συνεδρία ορίζεται για 
την ερχόμενη Πέμπτη, 2 Φεβρουαρίου 2012, στις 4.00 μ.μ., με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία 

 1.  Ο περί Προϋπολογισμού του 2012 Νόμος του 2011 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 1) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.021-2012). 

 2.  Οι περί Νοσηλευτικής και Μαιευτικής (Διαδικασία Εγγραφής στα 
Μητρώα και Χορήγησης και Ανανέωσης Άδειας Ασκήσεως 
Επαγγέλματος) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.118-2011). 

 3.  Οι περί Νοσηλευτικής και Μαιευτικής (Κώδικας Νοσηλευτικής 
Δεοντολογίας, Κώδικας Πρότυπης Επαγγελματικής Πρακτικής στη 
Νοσηλευτική, Περίγραμμα Αρμοδιοτήτων των Νοσηλευτών και 
Κώδικας Μαιευτικής Δεοντολογίας, Κώδικας Πρότυπης 
Επαγγελματικής Συμπεριφοράς των Μαιών και Κώδικας 
Επαγγελματικών Αρμοδιοτήτων και Υποχρεώσεων των Μαιών) 
Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.119-2011). 

 4.  Οι περί Δημόσιων Βοηθημάτων και Υπηρεσιών (Ανώτατο Ποσό για 
την Κάλυψη Βασικών Αναγκών) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.125-2011). 

 5.  Ο περί Κοινωνικών Ασφαλίσεων (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.254-2011). 

 6.  Οι περί Συνεργατικών Εταιρειών (Τροποποιητικοί) Θεσμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.017-2012). 

 7.  Οι περί Εγγραφής και Ελέγχου Εργοληπτών Οικοδομικών και 
Τεχνικών Έργων - Θέση Τεχνικού Επιθεωρητή (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.128-2011). 

 8.  Ο περί της Διαλειτουργικότητας του Κοινοτικού Σιδηροδρομικού 
Συστήματος Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.249-2011). 

 9.  Οι περί της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου (Όροι Πρόσληψης 
και Υπηρεσίας Υπαλλήλων) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.121-2011). 

 10.  Οι περί Κοινωνικών Ασφαλίσεων (Μεταφορά Συνταξιοδοτικών 
Δικαιωμάτων) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.122-2011). 

 11.  Οι περί Κοινωνικών Ασφαλίσεων (Εισφορές) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
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(Αρ. Φακ. 23.03.048.123-2011). 

 12.  Οι περί Ελέγχου της Ρύπανσης της Ατμόσφαιρας (Φάση ΙΙ της 
Ανάκτησης Ατμών Βενζίνης κατά τη Διάρκεια του Ανεφοδιασμού 
Μηχανοκίνητων Οχημάτων σε Πρατήρια Καυσίμων) Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.129-2011). 

 13.  Οι περί Οργανισμού Αγροτικών Πληρωμών - Θέση Λογιστή 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.130-2011). 

 14.  Οι περί Δημόσιας Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας (Διεξαγωγή Έρευνας 
για την Πηγή των Οικονομικών Πόρων των Εκπαιδευτικών 
Λειτουργών) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. ΔΝ. 61/99). 

 15.  Οι περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας (Έλεγχος Διαφημίσεων) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.251.2002). 

 16.  Οι περί Δημόσιας Υπηρεσίας (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.059.2005). 

 17.  Οι περί Ακτοπλοϊκών και Άλλων Επιβατηγών Σκαφών Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.085-2009). 

 18.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ταμείο Ευημερίας Προσωπικού) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.086-2009). 

 19.  Οι περί Συντεχνιών Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.114-2009). 

 20.  Οι περί Τμήματος Κρατικών Αγορών και Προμηθειών - Θέσεις 
Ανώτερου Λειτουργού Κρατικών Αγορών και Προμηθειών, 
Ανώτερου Επιθεωρητή Κρατικών Αγορών και Προμηθειών, 
Επιθεωρητή Κρατικών Αγορών και Προμηθειών, Ανώτερου 
Αποθηκάριου και Αποθηκάριου (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.125-2009). 

 21.  Οι περί Αποχετεύσεων Πάφου (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.014-2010). 

 22.  Οι περί Αρχής Λιμένων Κύπρου (Σχέδια Υπηρεσίας Θέσεων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.073-2010). 

 23.  Οι περί Υπουργείου Υγείας, Διοίκηση - Θέση Προϊσταμένου 
Κέντρου Αίματος (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.088-2010). 

 24.  Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών Σύναψης Δημοσίων 
Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων και Υπηρεσιών (Δημοτικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.116-2010). 

 25.  Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών Σύναψης Δημοσίων 
Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων και Υπηρεσιών (Οργανισμοί 
Δημοσίου Δικαίου και Κοινότητες) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.120-2010). 

 26.  Οι περί Προστασίας των Νέων κατά την Απασχόληση Κανονισμοί 
του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.124-2010). 
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 27.  Οι περί Ασφάλειας και Υγείας στην Εργασία (Προστασία των 
Νέων) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.125-2010). 

 28.  Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και Τροχαίας Κινήσεως 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.129-2010). 

 29.  Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών Σύναψης Συμβάσεων 
Προμηθειών, Έργων και Υπηρεσιών στους Τομείς του Ύδατος, της 
Ενέργειας, των Μεταφορών και των Ταχυδρομικών Υπηρεσιών 
(Αναθέτουσες Αρχές του Κράτους) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.132-2010). 

 30.  Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας - 
Θέση Προϊστάμενου Υγειονομικής Υπηρεσίας (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.144-2010). 

 31.  Οι περί Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας - Θέσεις Πρώτου Ειδικού 
Ψυχολόγου, Ανώτερου Ειδικού Ψυχολόγου, Ειδικού Ψυχολόγου Α΄ 
και Ειδικού Ψυχολόγου (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.001-2011). 

 32.  Οι περί Δημόσιας Υπηρεσίας (Απολαβές, Επιδόματα και άλλα 
Οικονομικά Ωφελήματα των Δημόσιων Υπαλλήλων) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.018-2011). 

 33.  Οι περί Εκπαιδευτικών Λειτουργών (Τοποθετήσεις, Μετακινήσεις 
και Μεταθέσεις) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.026-2011). 

 34.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.033-2011). 

 35.  Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου (Γλώσσες 
Διδασκαλίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.041-2011). 

 36.  Οι περί Υπουργείου Υγείας, Διοίκηση - Διεύθυνση Νοσηλευτικών 
Υπηρεσιών, Νοσηλευτικός Κλάδος Ψυχικής Υγείας - Θέση 
Ανώτερου/ης Νοσηλευτικού Λειτουργού (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.043-2011). 

 37.  Οι περί Ιδιωτικών Γραφείων Εξεύρεσης Εργασίας Κανονισμοί  του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.050-2011). 

 38.  Οι περί Οργανισμού Γεωργικής Ασφάλισης - Θέση Διευθυντή 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.057-2011). 

 39.  Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας - 
Θέσεις Διευθυντή Κλινικής/Τμήματος και Βοηθού Διευθυντή 
Κλινικής/Τμήματος (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.058-2011). 

 40.  Οι περί Ενεργειακής Απόδοσης κατά την τελική χρήση και τις 
Ενεργειακές Υπηρεσίες (Ενεργειακοί Ελεγκτές) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.059-2011). 

 41.  Οι περί Κτηνιατρικών Φαρμακευτικών Προϊόντων (Τέλη) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.078-2011). 

 42.  Οι περί Ακινήτου Ιδιοκτησίας της Δημοκρατίας (Διάθεση) 
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Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.079-2011). 

 43.  Οι περί Τιμολόγησης και Μηχανισμών Ανάκτησης Κόστους των 
Υπηρεσιών Ύδατος Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.086-2011). 

 44.  Οι περί Ιδιωτικών Σχολών Γυμναστικής (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.090-2011). 

 45.  Οι περί Δασών (Διάθεση Κρατικής Δασικής Γης) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.091-2011). 

 46.  Οι περί Δασών (Άδειες, Χρήση Δασικών Δρόμων και Εξαγωγή 
Δασικών Προϊόντων) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.092-2011). 

 47.  Οι περί Δασών (Αναγνώριση Οργανώσεων Ιδιοκτητών Ιδιωτικών 
Δασών) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.093-2011). 

 48.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.096-2011). 

 49.  Οι περί του Επιτρόπου Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών 
και Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Όροι Πρόσληψης και Υπηρεσίας) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.100-2011). 

 50.  Οι περί Αρχής Λιμένων Κύπρου (Σχέδια Υπηρεσίας Θέσεων) 
(Τροποποιητικοί ) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.106-2011). 

 51.  Οι περί του Ασυμβιβάστου προς την Άσκηση των Καθηκόντων 
Ορισμένων Αξιωματούχων της Δημοκρατίας Ορισμένων 
Επαγγελματικών και Άλλων Συναφών Δραστηριοτήτων τους 
(Διαδικασία Έρευνας και Σύνταξης Πορίσματος της Επιτροπής)  
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.107-2011). 

 52.  Οι περί Πυροβόλων και Μη Πυροβόλων Όπλων (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.108-2011). 

 53.  Οι περί Αξιωματικών του Στρατού της Δημοκρατίας (Διορισμοί, 
Ιεραρχία, Προαγωγές και Αφυπηρετήσεις) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.110-2011). 

 54.  Οι περί Ενοποιήσεως και Αναδιανομής Αγροτικών Κτημάτων 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.112-2011). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:   Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

 1. «Η κατάσταση που επικρατεί στον τομέα της δημόσιας υγείας και 
η προοπτική εφαρμογής του Γενικού Σχεδίου Υγείας». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση των βουλευτών κ. Ανδρέα 
Κυπριανού και Δημήτρη Συλλούρη). 
(Αρ. Φακ. 23.05.044.006-2011). 

 2. «Η οικονομική κατάσταση των Κυπριακών Αερογραμμών και η 
ανάγκη για λήψη άμεσων πολιτικών αποφάσεων για το μέλλον 
τους». 
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(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή του Κ.Σ. ΕΔΕΚ κ. 
Νίκου Νικολαΐδη). 
(Αρ. Φακ. 23.05.044.009-2011). 

 3. «Οι προκλητικές δηλώσεις Βρετανών επισήμων και το μέλλον των 
βρετανικών βάσεων στην Κύπρο». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.001-2012). 

 4. Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων Αναπτύξεως και Ελέγχου Δημόσιων Δαπανών για τα 
θέματα «Η εξέταση των διαδικασιών που ακολουθήθηκαν για την 
επιλογή συντονιστών οργανωτικών θεμάτων για τις ανάγκες της 
κυπριακής Προεδρίας» και «Ενημέρωση της επιτροπής 
αναφορικά με τις διαδικασίες που ακολουθήθηκαν για την 
πρόσληψη του επιστημονικού προσωπικού για τις ανάγκες της 
κυπριακής Προεδρίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης». 
(Αρ.Φακ. 23.04.028.057-2011). 
(Αρ.Φακ. 23.04.028.056-2011). 

 Πριν κλείσουμε, να σας ενημερώσω ότι υπάρχει εισήγηση εκ μέρους του βουλευτή του Κινήματος 
Οικολόγων Περιβαλλοντιστών κ. Γιώργου Περδίκη όπως εγγραφεί στο Κεφάλαιο Τέταρτο το ακόλουθο θέμα:  
«Η υποβάθμιση της Κυπριακής Δημοκρατίας από τον ειδικό σύμβουλο του γενικού γραμματέα των Ηνωμένων 
Εθνών κ. Αλεξάντερ Ντάουνερ και η ανάγκη λήψης ουσιαστικών μέτρων από την κυπριακή κυβέρνηση».  
 Αν δεν υπάρχει ένσταση, το θέμα εγγράφεται και συζητείται κατά προτεραιότητα την ερχόμενη Πέμπτη.  
Υπάρχει ένσταση; 

 Δεν υπάρχει ένσταση, επομένως εγγράφεται και θα συζητηθεί την ερχόμενη Πέμπτη. 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής και ευχαριστώ πολύ για τη συνεργασία.   

(Ώρα λήξης:  5.05 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Μαυρίδης Μάριος 

Αντωνίου Αντώνης  Μέσης Χρίστος 

Βαρνάβα Γιώργος Νεοφύτου Αβέρωφ 

Βότσης Άγγελος Νικολάου Ιωνάς 

Γαβριήλ Γιαννάκης Παπαγεωργίου Πάμπος 

Γεωργιάδης Χάρης Παπαδόπουλος Νικόλας 

Γεωργίου Γεώργιος Περδίκης Γιώργος 

Γεωργίου Γιώργος Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Δαμιανού Άριστος Προκοπίου Γεώργιος 

Δημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Σαμψών Σωτήρης 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Σαρίκας Φειδίας 

Καρογιάν Μάριος Σταυριανός Πανίκκος 

Κατσουρίδης Νίκος Συλλούρης Δημήτρης 

Καυκαλιάς Αντρέας  Τάσου Γεώργιος 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κουλίας Ζαχαρίας Φακοντής Αντρέας 

Κυριακίδου Στέλλα Φυττής Σοφοκλής 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Κώστα Κώστας Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Λαμάρης Γιάννος 
 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 



1219 

 

Μαχτεσιάν Βαρτκές  

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Aναφορά του προεδρεύοντος της συνεδρίασης κ. Σοφοκλή Φυττή στο θάνατο του σκηνοθέτη Θεόδωρου 
Αγγελόπουλου και τήρηση μονόλεπτης σιγής. 

2. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού του Κυπριακού Οργανισμού Διαχείρισης 
Αποθεμάτων Πετρελαιοειδών του 2012 Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε νόμο. 

3. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Προϋπολογισμού του Ταμείου Τ/Κ Περιουσιών 2012 Νόμος του 
2011», συζήτηση (Κ. Χατζηγιάννης, Γ. Βαρνάβα, Ν. Κατσουρίδης, Α. Νεοφύτου, προεδρεύων, Σκ. 
Κούτρα Κουκουμά) και ψήφισή του σε νόμο.  

4. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Αποχετεύσεων Αγίας Νάπας (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2011» και έγκρισή τους. 

5. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Σπόρων (Κτηνοτροφικά Φυτά-Παρεκκλίσεις για την Εμπορία 
Μειγμάτων Σπόρων) Κανονισμοί του 2011» και έγκρισή τους. 

6. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί της Ποιότητας του Ατμοσφαιρικού Αέρα (Ετήσια Ανώτατα Όρια 
Εκπομπών για Ορισμένους Ατμοσφαιρικούς Ρύπους) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012» και 
έγκρισή τους. 

7. Έκθεση για την απόφαση της Βουλής των Αντιπροσώπων που εξουσιοδοτεί τη διενέργεια δαπάνης από 
νομικά πρόσωπα δημόσιου δικαίου για το μήνα Φεβρουάριο του 2012, το κείμενο της απόφασης και 
έγκρισή της. 

8. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

9. Ερωτήσεις βουλευτών:  

Αντισταθμιστικά μέτρα για τους εσπεριδοκαλλιεργητές - Μετατροπή του παλιού σκυβαλότοπου της Αγίας 
Μαρινούδας σε πάρκο - Παράνομα πλυντήρια αυτοκινήτων - Ασφάλεια χώρου ταφής αποβλήτων στο 
Βασιλικό μετά την έκρηξη της 11ης Ιουλίου 2011 - Διαχείριση νοσοκομειακών αποβλήτων - Εργοδότηση 
συνταξιούχων στο Τμήμα Πολεοδομίας - Αποκατάσταση των χώρων ανεξέλεγκτης διάθεσης 
απορριμμάτων στην Πάφο - Περιορισμός κρατικής βοήθειας για αυτούς που προσφεύγουν στην 
“Επιτροπή Αποζημιώσεων” - Παύση δύο μελών της Επιτροπής Εκτίμησης Περιβαλλοντικών 
Επιπτώσεων - Η ανέγερση του κολυμβητηρίου Αμμοχώστου - Συμμόρφωση πτηνοτροφείων με 
ευρωπαϊκή Οδηγία για τις κλωβοστοιχίες - Αλλαγές στον τρόπο παροχής επιδόματος μονογονιού - Άδεια 
μητρότητας σε γυναίκες για εξωσωματική γονιμοποίηση - Επιδότηση άτεκνων ζευγαριών για 
εξωσωματική γονιμοποίηση - Προβλήματα από τα έργα στην οδό Βασιλίσσης Σοφίας στα Κάτω 
Πολεμίδια. 

10. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών:   

Νομοθεσία για την κατασκευή και τις προδιαγραφές κυματοθραυστών - Αιτήματα Συνδέσμου 
Θεατρολόγων ΟΕΛΜΕΚ - Προβλήματα από πλημμύρες στην οικιστική περιοχή στο λόφο της 
Βορόκληνης - Πάταξη του φαινομένου των κλοπών μετάλλων από κατοικίες και ανεγειρόμενες οικοδομές 
- Ανάγκη για κάλυψη θέσεων στο Νοσοκομείο Κυπερούντας - Πρόσληψη ρευματολόγων για τα 
νοσοκομεία Λεμεσού και Πάφου - Οι ιατρικές υπηρεσίες στον Κάτω Πύργο και τα χρονοδιαγράμματα 
αναβάθμισής τους - Ραφοποίηση γενετικά τροποποιημένων τροφίμων - Επίσπευση της κατασκευής του 
αυτοκινητόδρομου Πέρα Χωριού Νήσου-Λευκωσίας και καταβολή φιλοδωρήματος - Αύξηση των ποινών 
για την παράνομη αγοραπωλησία περιουσιών στα κατεχόμενα - Αλλαγή στο σύστημα παραχώρησης 
δανείων σε πρόσφυγες από τις τράπεζες - Αποτροπή της κατασκευής πυρηνικών εργοστασίων στην 
Τουρκία - Ανακατανομή των λατομικών δικαιωμάτων για το λατομείο Φαρμακά - Υποχρεωτική 
ασφαλιστική κάλυψη για τους αιτητές στεγαστικών δανείων - Καταγγελίες για κάπνισμα σε οχήματα 
ιδιωτικής χρήσης - Πειθαρχική έρευνα για την εκπαίδευση του προσωπικού που χειρίζεται το μαγνητικό 
τομογράφο στο Γενικό Νοσοκομείο Λευκωσίας. 

11. Εγγραφή στο Kεφάλαιο Τέταρτο του θέματος «Η υποβάθμιση της Κυπριακής Δημοκρατίας από τον 
ειδικό σύμβουλο του γενικού γραμματέα των Ηνωμένων Εθνών κ. Αλεξάντερ Ντάουνερ και η ανάγκη 
λήψης ουσιαστικών μέτρων από την κυπριακή κυβέρνηση», έπειτα από εισήγηση του κ. Γιώργου 
Περδίκη. 

 

 

 

Τιμή:  €3,50 


